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Ix MEGS E ČNO PISMO

Ljubljana dne 15. marta 1935.
Draga braćo rotari!

1.) Oboje je neophodno potrebito: i rad u klubu i provadjanje rotarskih
načela u praktičnom životu. Prilikom svojih oficijelnih poseta u klubovima
naisao sam na sasvim novoopravdavanje loge frekvence. Govore¢i o tom kako
da se rotarska načela praktično izvadjaju u svagdašnjem životu, oglasio se je
pri meni član kluba ı na osnovi mojih izvoda opravdavao lošu frekvencu time,
da drži važnijim ako u životu radimo po rotarskim načelima nego da pose-
ćamo klupske sastanke i sudelujemo u klubu samom. Naravno,nije mi bilo
treba da dugo tražim reči, kako bi dokazao nepravilnost takvoga stanovišta.
Etika in moral nisu nikaki uspesi rotarstva, nego su ti pojmovi opstojali već
davno prije njega, budući da su to čoveku Prirodjena svojstva i moze se po
njihovim načelima. živeti i izvan naše organizacije. No Rotary znači mnogo
Više, naime druženje dobromislećih ljudi koji nisu samo spremni da principe
etike i morala provadjaju u svagdasnjem javnom i poslovnom ‘ivotu, nego
spajaju takav svoj rad uskom prijateljskom vezom kao bistvo svojega pokreta
ı hoće da to prijateljstvo medjusobno gaje ne samo radi sebe nego osobito radi
koristi koju treba da imaju od toga drugi i skupnost da postignu kako bi
snošljivije ı bolje medjusobno živeli svi dobromisleći ]Judi na svetu. Kako samo
idejni rotarski rad nema nikakve efektivne koristi niti za pojedinca a Još manje
za skupnost ako ga praktično ne izvadjamo u svagdašnjem životu, takoje i
za samo Življenje i zvanično i javno rotarsko delovanje potrebno i korisno da
redovito posecujemo klupske sastanke i sa svom doslednošću vršimo i unutras-
nji rad klupskoga programa, jer nam uprayo rad u klubu, neprekidni dodir s
rotarskim prijateljima, upoznavanje nJihova poslovanja, medjusobno navadja-
nje na staze etike i morala kaošto i čvrsti vez u klupskoj zajednici daju onu
silu ı one sposobnosti koje su potrebne da rotarsku ideju prenesemo na polje
zvanicnoga i javnoga življenja. Za rotare Je oboje u najužoj i nerazdruživoj
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vezi. Rotarski je rad u zvanju ı u Javnosti baš tako sastavni deo rotarskoga

programa, kako ı rad u klubu samom,a sve Je skupa samo Jedna zaokružena

celina. U ostalom neposećuje rotar klupske sastanke samo zato što rad u klubu

tvori deo rotarskoga programa, nego 1 zato, što mu bez redovitih sastanaka s

rotarskim prijateljima nije sedmica završila svojih sedam danaı Jer se smatra

da je on svojim klupskim članovima baš tako potreban ı koristan, kako su

drugi korisni i potrebni njemu. Baš takoje i sa življenjem po rotarskim пасе-

lima i s našim radom u Javnom Zivotu i u zvanju, Jer ne smatramoapliciranje

načela etike i morala samo kao dužnost svakoga našega člana, koja je dužnost

nastala jedva ustupom u klub, nego kao posvema prirodnu i istinsku potrebu

srca, koja izvira iz plemenitoga nagona, dakle ne samokao posledicu preuzete

obaveznosti. Rotar posećuje klub s takim veseljem, da jedva čeka kad će opet

medju svoje klupske drugove, da ima ponovno priliku da je na uslugu onima

koji su mu dobri, koji ga rado vide u svojoj sredini ı koji žele da mu iskažu

svoje usluge. — A po principima etike i morala živi rotar Javnoi poslovno

ne stoga Što je rotar, nego stoga budući da hoće po vlastitoj sklonosti da bude

pošten, dostojan, obziran i dobar čovek ı koristan svojemu sučoveku ı njegovoj

skupnosti. Ali sve četiri grane našega služenja ı rada u klubu, zvanju, Javnosti

i medjunarodnim odnosima nerazdružive su, svaka Jednako važna ı neophodno

potrebna.

2.) Učinio sam većem delu klubova našega distrikta slažbene розете. Ко-

liko sam tom prilikom našaolepogai uspešnoga rada, koliko idealizma ı koliko

nesebične požrtvovnosti! Ujedno sam se ponovno uverio, kako je korisno sva-

kome, a ne samo guverneru, ako poseti druge klubove. Kakose širi krug prija-

telja, spoznavanje prilika i rada drugih, — kako se dolazi do preduslova za

zbližavanje, za sporazum i mir, kako raste smisao za služenje drugome! Za

svu pozornosti ljubežljivost, kojom sam bio posvuda dočekan, ponovno пај-

iskrenije blagodarim.

3.) Distriktna konferenca bliza nam se od dne do dne hitrim koracima. U

dane 26, 27 i 28 aprila 1925 bidemou Ljubljani na okupu jugoslovenski rotari,

da se porazgovorimoo našim zajedničkim prilikama

ı

dasi opet bratski stisnemo

ruke i sklopimo novih prijateljskih veza. Svi neka učine sve da se nadjemona

konferenci u potpunom broju. Naredjenjem M. S. 3988, od dne 5 marta o. god.

dozvoljena nam je polovična cena za vožnju. R. C. Ljubljana razaslaće ukratko

svim klubovima naročite pozive zajedno.sa prijavama. Molim, da članovi

koji će učestvovati na distriktnoj konferenciji, što pre ispune i vrate prijave,

kako bi bio domaćinskom klubu olakšan rad.

4.) U Moravsku Ostravu! Dne 17, 18 i 19 maja o. god. vrsice se u Moray-

skoj Ostravi distriktna konferenca bratskoga nam éeskoslovatkoga 66. di-

strikta. Zamamljivi poziv na tu rotarsku skup8tinu donaSa пазе danasnje gla-

silo. Sa svoje strane pozivam Vas, draga braćo, najsrdacnije, da mi se pridru-

Žite, da se u što većem broju odužimo za svu veliku pozornost koju su nam
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iskazala naša rotarska braća iz 66. distrikta, osobito prigodom medjudistrikt-

nog sastanka na Bledu.

5.) Izmenjivanje klupskih izvestaja preporuca savet direktora. Izvešća ız

kluboya sluze uvelike boljemu medjusobnom spoznavanju, a osobito i spozna-

vanju rada drugih klubova i prilika u drugim krajevima. Takva su nam

izvešća osobito dragocena ako smo sami imali već priliku da sudelujemo na

sastancima cnih klubova, kojih izveštaje čitamo ı čiji su nam članovi lično

poznati. Dakako da moramoprirazašiljanju izveštaja postupati promišljeno,

da se bez nužde ne troši rad ı novac. U takvim izveštajima. treba izbegavati

prazne fraze i obi¢ajne floskule a objavljati jezgrovito samo one dogodjaje u

klubu koji zanimaju ı druge rotare. Pošiljaju neka se samo klubovima od

kojih se može očekivati da imadu odtoga koristi. O pitanju da li bi bilo dobro

da si naši klubovi izmenjuju ı svoja sedmična izvešća, ili da bi to nadomestili

objavama u našem glasilu „Jugoslovenski rotar“, zatim o pitanju u kakyom

obliku da o našem radu i o našim prilikama obaveštujemo ı inozemske klu-

bove, razgovaracemo se u posebnom odboru naše distriktne konference. Klu-

bovi koji se specijalno zanimaju za to pitanje, neka izraze svoje misli ı donesu

svoje koncizne predloge da ih na vreme, pred distriktnu konferencu, otkažem

referentu.

6.) Najmladji nas klub Karlovac primio je već klupski broj 3753. Za

kratko vreme vršiće se predaja povelje.

7.) Naš brat admiral Dragutin Prica poručuje mi iz svoje bolesničke po-

stelje, da ne će da kandidira za guvernera našega distrikta. Preostaju Još dva

kandidata: brat dr. Jozo Poduje iz Zagreba i brat dr. Viktor Ružić ız Sušaka.

Njihov životopis donaša „Jugoslovenski rotar“ u ovom broju. Bratu admiralu

Prici želim pako ponovnodabi što pre ozdravio.

8.) R. C. Milano priredice za vreme velesajma 23.—24. aprila 1935 u

Milanu sastanak rotara prema naročitom programu, koji ujedno šaljem svim

klubovima. Najtoplije preporučujem posetu milanskom klubu. Treba da uči-

nimo ono sto mozemo, kako bismo uspostavili što bolje odnose sa susednim

distriktom ı njegovim narodom.

9.) Nas se R.C. Vukovar nalazi ı meseca februara na prvom mestu obzirom

na prosečnu mesečnu frekvencu, iako nije postigao svojega rekorda iz meseca
januara. Sa svojih 9375 % prednjači našem R. C. Osijeku, koji je postignuo
o2'7r %. Mesečna Je frekvenca distrikta meseca februara nekoliko nazadovala

prema Januaru. Iznaša naime 78'22 %. Nebili bilo bolje da bi ı u tom pogledu
napredovali? Svaki neka klub uznastoji da si poveća frekvencu.

Srdačne bratske pozdrave šalje Vam

Vaš vazda odani

Dr. Viljem Krejči, guverner 77. distrikta R. 1.
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DRAGA BRAĆO ROTAR J!

CA ; Ove godine zove
Vas bela Ljubljana
na svakogodišnji zbor
rotarskog pokreta u
Jugoslaviji. Posle na-
še ponosite prestol-
nice iznad Save 1
Dunava ı posle sta-
годгеупог  gospod-
skog grada, koji kao
Rim pokriva nekoli-
ko brežuljaka, dolazi
red na Ljubljanu,koju
zasti¢uje snazna tyr-
djava »ljubljanski

 

grad“, koja se ogleda
u mirnoj vodi skromne Ljubljanice ı oko koje blistaju snežni vrhovi naših ponositih pla-
nina. U starom veku Je ovde bila rimska tvrdjava — mač zapada, okrenut prema istoku —
a tu tvrdjavu je porušio strašni Atila, slomio je zapadu mač. U srednjem veku se je ovde
razvio trgovački centar izmedju Italije i istočnih te severnih zemalja — veza zapada sa
istokom — ovde se je gomilala roba sa sviju strana i odavde se širila medjunarodna trgo-
vačka saradnja ı blagostanje. Danas je ovde najzapadnija straža južnog slovenstva — ruka
istoka, pružena zapadu — bedem našeg jezika, naše misli, raše kulture, našeg stvaranja na
svakom polju ljudske delatnosti. Zato treba svaki Jugosloven da vole svoju Ljubljanu!

Pozivamo Vas da dodjete svi sa svojim damaina na ovogodišnju distriktnu konfercnciju,
koja će se održati 27. i 28. aprila u Ljubljani. Ovaj zbor treba da bude prilika da se syi naši
rotarı medjusobno još bolje nego dosad lično upoznaju i sprijatelje, da se svi ogreju na istoj
vatri zajedničkog oduševljenja za naše ciljeve, koje svaki treba da postizava u svojoj sredini
ı svaki u društvu braće iz svoga kluba.

Dobro nam došli!

Ljubljana, 15. marta 1935. god. Rotary Club

Ljubljana.

PROGRAM

sastanka pretsednika i tajnika i III. distriktne konferencije 77. distrikta Rotary International

u Ljubljani.

Petak 26.aprila 164 Sastanak novih pretsednika i tajnika.

; 20h Neobavezna drugarska večera.

Subota 27. aprila 9°30 Pretkonferencija delegata klubova.

10°30 Otvaranje distriktne konferencije.

132 Zajednički ručak.

1s Rad u odborima.
гоћ Svečana večera u počast potpretsednika R.I. Walter D. Head-a.

Nedelja 28.aprila rok Svečana i zaključna konferencija.

13h Zajednički ručak.
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Dr. Jozo Poduje rodjen је 1892. па

ostrvu Visu. Nakon gimnazijskih nauka
u Splitu ı Zadru, završava pravnički
fakultet na univerzi u Beču. Konac rata

zatekao ga je kao jugoslovenskog, dobro-
voljca u redovima srpske vojske, a od-

mah zatim, vršeći još vojničku službu u

Zagrebu, postizava brat Poduje doktorat

prava.

Od godine 1920. do 1927. živi dok-

tor Poduje u New Yorku, baveći se kao

činovnik bankovnim ı trgovačkim po-

slom i proučavajući Život ı prilike u
obim Amerikama, Sjevernoj i Južnoj,

gdje često poslovno putuje. Kao što je
za vrijeme djakovanja ı tokom rata bio
vrlo aktivan medju tadanjom omladi-
nom, iu Americi je rad Dra. Poduje bio

Dr. Jozo Poduje. zapažen u našem iseljeniStyu. Ul to se
vrijeme bavi usput i publicistikom,te je

prava šteta da naročito njegovi brojni i zanimivi putopisi iz Juzne Amerike

 

nisu zasebno štampani ı pristupačni širem krugu čitalaca.

Godine 1927. угаса зе Dr. Poduje u domovinu, te se nakon kratkog djelo-
vanja u industriji, posvećuje definitivno advokaturi u Zagrebu.

Javnost pozna Dra. Poduju kao nacionalista, ali je uslijed dugog boravka
medju stranim narodima i proučavanja njihovih kultura njegov nacijonalni
osjećaj prožet istinskim razumijevanjem za medjunarodne probleme i odnose.
Ne pripada nikakvoj političkoj stranci. Dr. Poduje se lakoćom služi, osim
svojim hrvatskim materinjim jezikom, još i engleskim, francuskim, njemačkim,
talijanskim i Spanjolskim.

Dr. Poduje je clan osnivaé zagrebatkog Rotary kluba. Godine 1932/1933.
bio je pretsjednikom kluba. Njegova rotarska aktivnost dovoljno je poznata
braći u cijelom Jugoslovenskom distriktu, ali naročito zagrebački rotari cijene
njegovu taktičnost ı bratsku širinu pogleda, koje se kod brata Dra. Poduje
ispoljavaju pri svakoj rotarskog prilici. Stoga Je zagrebački klub mišljenja
da može kandidaturu brata Dra. Poduje iznijeti pred ostale bratske klubove
sa potpunim pouzdanjem u uspjeh njegovog budućeg rada.

(R. C. Zagreb.)
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Dr. Viktor Ružić, rodjen je na Su-
šaku 31. Januara 1893. Gimnaziju je po-
lazio na Sušaku ı Grazu, a pravne nauke
študirao u Beču, Grazu i Zagrebu.

Uslijed rata morao je prekinuti štu-
dije, te je vodio trgovački posao svog
oca. Od 1917 godine aktivno je sudjelo-
vao na stvaranju narodnih organizacija,
te је 1978 postao tajnikom Narodnog
Vijeca Rijeka-SuSak, dok mu nije u
junu 1919 po talijanskoj okupatornoj
vojsci zabranjen boravak u SuSaku.

Vrijeme svog izbivanja od Кисе upo-
trebio je za nastavak svojih Studija, te
je godine 1I92r promoviran na čast dok-
tora prava na zagrebačkom sveučilištu.
Vrativ se iste godine kući na Sušak ušao

je godine 1921. promoviran na Cast dok-
ПОМЕСО пате 1924. Otvorio ovdje advokatsku kance-

lariju.
Kao član uprave Jadranske Plovidbe od njenog osnutka, saradjivao Je u

našem pomorstvu, dok nije 1933 ušao u Narodnu Skupštinu, gdje je ne pri-
stupivši nijednom klubu, ostao „divljakom“ do njenog raspusta.

Pretsjednik je „Dječjeg Skloništa“ ı „Društva protiv prosjačenja“ na
Sušaku.

Članom je R.C. Sušak od njegovog osnutka 1930 godine, a imade klasi-
fikaciju ,pomorsko prayo“. U klubu bio je tajnikom, potpretsjednikom i
pretsjednikom.
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PRED DVADESET GODINA

Godina 1915 bejaSe za Rotary od posebne vaznosti. Kako je pretsednik
Frank Mulholland iz Toleda (Ohio, USA) izvestio kongres u San Franciscu
mogao je Rotary prviput od svoga postanka zaključiti godinu bez dugova, sem

toga imao Je u banci ı gotovine. Nadalje pokazuje godina 1915 1 рогазг СЈап-
stva od 38 '% ili otprilike od 15.000 na 20.700. Broj na novo dozyoljenih klu-

bova narastao je za 58, t. j. ukupni broj povećao se Je od 128 na 186.
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Objavljeno bejaše pet vlastitih spisa, pet preteca opseznoga rotarijskog

spisateljstva. Ustanovljena zastava Rotarya sačuvala je do danas svoi oblik.

Sistem potpretsednika po okruzima zamenjen je po distriktnim guvernerima.

U San Franciscu primljena je od kongresa zbirka etičkih pravila. Interesantno.

svetlo bacio je tada na rotarska nastojanja uvodni članak „San Francisco ves-

nika“, u kojem se izmedju ostaloga navadja:

„Ove sedmice bejaše San Francisco svedokom neobičnoga pozorišta, što ga

je pružao veliki kongres od 2ooo znamenitih poslovnih ljudi koji ispovedaju

neograničeno važenje zlatnoga pravila ı njegove uporabe u ekonomskom ži-

votu. Njihovo sadašnje držanje moguće je i naravno. Budući da su se uopce

nazori o poslovnom radu promenili, a raztrganost se dalje ne zamenjava sa

trgovačkom bistroumnošću. Tko je samo izdaleka sledio raspravama Rotary

kongresa nije mogao a da nije zapazio vidnu činjenicu da ekonomska načela

Rotarya uvelike utiču i na lične odnose. Upozoreni smo na to да је, kako Je

iskustvo pokazalo, najbrži put do uspeha, ako se svome poslovnome prijatelju

neprestano pokazujemo korisnima.“

U svojem nagovoru na kongres bavio se je pretsednik Mulholland ı sa

krivim shvaćanjem izraza „filozofija Rotarya*. On ga na jednostavni način

ovako razlaže:

„Teško je uveriti preduzetnika koji Je danomice ı neprekidno ı trajno za-

poslen, da ima vremena i sposobnosti za filozofiranje. On ne može da shvati

da dobro drugarstvo, opšte poštenje, besprikorno ekonomsko poslovanje, po-

jedinačko i skupno korisno delovanje i onaj visoki moralni smisao što ga uči

Rotary, čine zadnju svrhu njegovefilozofije. Ili da se bolje razumemo, ta će

filozofija pojedinoga rotara do toga dovesti da sa svom svojom ličnošću nastupi

za ekonomske, društvene i duševne prednosti svoga bića ı tako proširi svoj

vidokrug, digne svoj polet misli, popne se nad prašinu, probudi veće pouzdanje

u svoga sučoveka, izoštri svoje lične i ekonomske sposobnosti ı da se obda

toplim uticajem prave čovečnosti koja važi kao izraz pravoga duha Rotarya.“

Proročki zvuče reči izveštaja što ga je pretsednik po starosti Glenn Mead

iz Philadelphije za odbor za vaspitanje podneo ovome kongresu o „Rotary u

vreme svoga postajanja“.

„Jasno vidimo pred sobom“, izvadjao je rotar Mead, „obadva područja

rotarske misli i rotarske delatnosti: u ekonomskom pravcu, pokazujući na

dobrobit pojedinca, u altruističkoj težnji, mučeći se za blagostanje čovečan-

stva. Rotary oglasuje da život i ideal nisu si u protislovlju ı da najtrezniji od

ljudi, naime poslovni čovek, ima najviše ideale koje u svojem svagdašnjem

radu nigda ne smete s uma. Čudnovati porast Rotarya u ro godina opravdava

najveće pouzdanje u njegovu budućnost pa se one, koji prorokujusvoj dalekt

uticaj po svetu, nemože izbegavati kaoda bibili sanjari. Kolikosnova nije vec

za Rotary postalo pravom zbiljom! I to nas u na$oj veri na čudnovati razvoj

Rotarya oduševljava ı Jača.“



Kad se je kongres godine 1915 sastao bilo je u Ujedinjenim američkim
državama 167 Rotary-klubova, u Kanadi 10, u Velikoj Britaniji 9. Rotary je
tada nameravao da učini jedan od svojih najvažnijih koraka, da se naime
raširi 1 po krajevima sveta, gde se ne govori engleski. Godine 1916 UstanOvIO
se Rotary-klub u Havanni. Pripravni odbor radio Je onde za vreme kon-
огеза 1915.

Когагу beJaše i na zdravoj financijalnoj bazi. Ukupni godišnji dohoci
„Udruženja“ ı novine „Ihe Rotarian“ iznašahu dolara 54.709'66, dakle
za 2787°76 vise nego iznasahu izdaci, a da ne spominjemo namirenje duga iz
predjašnjih godina u iznosu od više nego 3ooo dolara. Broj časopisa „The
Rhotaryan“ za mesec februar r915, koji je bio posvećen rogodisnjici Rotarya,
doneo je od osnivata Rotarya Paula P. Harrisa članak u kojem on svim rotar-
cima Želi sretnu novu rotarsku godinu. U uvodu toga članka stoji: „Nadam se
da će se nastajna godina iskazati kao sretno razdoblje kada će Vaš život biti
prijazniji; nadam se da će Rotary k tome doprinesti da pomišljate Vaš udeo
na sreći bogatijim nego bi se možda desilo.“ Dvadeset godina docnije nastoji
pretsednik Robert L. Hill da udini godinu 1935 godinom radosti. ,Do%ao ja
bilo kamo,“ veli on, „želio bih da nadjem oduSevljeno odobravanje želje glavne
uprave, da tu godinu učinim godinom radosti. Smatram da je za to tvrdoga
raspoloženja, iako su teška vremena. Mnogi s kojima dolazim u doticaj, spo-
znali su sada da će vesela odlučnost i muški stav ublažiti tvrdoću života i
razviti duševnu Jakost ı otpornost. Dandanas se veselimo životu, ponosimo se
istrajnošću, nalazimo osnovu i zadovoljstvo u mnogobrojnim preglednim do-
brinama. Život Je ipak samo ono što mi iz njega učinimo. Budimo zahvalni
što možemo da širimo sreću i sunčanisjaj, jer to je vazda moguće, to pomaže
neizmerno mnogo a ne prouzrokuje nikakih troškova. Nigda ranije nije svet
bio tako spreman da primi radost, nigda nije bilo toliko ljudi dobre volje,
nigda tako živih želja za mirom na zemlji!“

(Konac u narednom broju.)

   

PINJO BARJAKTAR
Kad su se ı826 pobunili Bosanci, a specijalno Sarajlije, protiv uništenja

Jenjičara, pošalje beogradski ralija Abdurahman paša svoje ljude u Sarajevo
da pregovaraju sa ustašama.

Sarajlije saslušaju izaslanike, a u ime ustaša odgovori im znameniti Pinjo
barjaktar s Bjelova:
— Mise ne možemoodreći jenjičara. Mogu Vam samotoliko kazati da,

kod bih imaostotinu sinova a moji sinovi još dosta svojih, pa kad bi mepitali
da li volim da svi poginu ili da se odrečem jenjičara, Ja bih ih sve volio vidjeti
mrtve, no da se odrečam jenjičara.

Pinjo Je, poslije, ı platio životom za jenjičare.
(Jakša Kušan, Sarajevo.)



~
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ISTORIJA ROTARSTVA U JUGOSLAVIJI
X. OSNIVANJE KLUBA U SARAJEVU.

 

Radi osnivanja R. CC. Sarajevo prvi put Je održan sastanak 3. oktobra 1930.

Na tom sastanku pretstavnici beogradskog R.C. gg. Dušan Letica, načelnik

Dr. Gjurić ı Dr. Voja Kujundžić, izložili su bit ı svrhu Rotary Internationala,

pa Je u vezi ranijeg zauzimanja Dr. Voje Kujundžića, koji Ju u septembru iste

godine održao neobavezne razgovore sa nekolicinom uglednih Sarajlija, za-
ključeno da se ı u Sarajevu osnuje Rotary Club. Izabran Je privrenieni odbors

pretsednikom g. Veljom Popovićem na čelu ı potpretsednicima gg. Nikolom

Berkovićem ı Atanasijem Šolom, koji je stupio u vezu s Beogradskim klubom

radi daljeg rada na osnivanju kluba u Sarajevu. Osim spomenute gospode
osnivači su kluba još ı sledeći: šef gradskog fizikata Dr. Milan Jojkić, primar

Državne bolnice Dr. Aco Babić, direktor Gradske štedionice Dr. Dušan Davi-

dović, gradski vijećnik Vladu Gjurić, načelnik u penziji, prvi sekretar Trgo-
vačke komore Dr. Vojislay Besarović, direktor Muzeja Vlado Skarić, direktor
Srpske Centralne banke Vaso Ristić, direktor gimnazije Stevo Brakus, po-
sjednik i trgovac Stevo Prnjatović, inžinjer Jovo Popović, direktor „Evrope“
Veselin Sekulović, novinar Radmilo GrgJjić („Jugoslavenska Pošta“), direktor
Amerikansko Srpske Banke Uroš Dučić, šef Stat.-voj. otsjeka gradske opštine
Kosta Mandić. j

Inauguracija kluba bila je ao marta 1931, a izvršio Ju Je sekretar R. I. za
Evropu, Dr. Aleksandar Potter.

Predaju Cartera obavio je 17 oktobra 1931 u Sarajevu izaslanik R. I. Ger-
bel. U one dane, t. j. 17 1 18 oktobra 1931, odrzana je u Sarajevu Prva opšta
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VELIMIR POPOVIĆ DR. DUŠAN DAVIDOVIC

konferencija rotara Jugoslavije, na kojoj je osim brojnih jugoslavenskih rotara

prisustvovalo i 12 rotara Čehoslovačke ı Beča. Domaćin ove konferencije,

koja Je uspjela, bio je Sarajevski klub. Ovom prilikom odrzan je i reprezenta-

tivni raut u svečanim prostorijama opštinske palače.

Jedan od glavnih zaključaka spomenute sarajevske konferencije bio Je osni-

vanje Jugoslovenskog rotarskog distrikta.

Od inauguracije, a i ranije intenzivno vodjeni svoj rad produbio је klub

u duhu rotarskih principa ı učestvovao u mnogim pothvatima Javnog interesa,

dajući inicijativu, saradjujući u korisnim akcijama ı pomažući ili kao celina

ili posrestvom pojedinačnih svojih članova svako opšte korisno delo. Kontakt

Sarajevskog kluba bio je vrlo živ sa svima jugoslavenskim klubovima, a održa-

vane su veze i s najyecim dijelom bratskih klubova u Čehoslovačkojı s drugim

klubovima. |

Klubje bio posjećen od relativno malo rotara iz inostranstva, ali je doček

ı izmjena misli bila vrlo srdačna i na korist odnosnih klubova u pravcu pro-

dubljenja internacionalnih veza i sporazuma medju narodima. Naročito valja

zabilježiti posjetu 4o-tice engleskih rotara ı njihovih gospodja ljeti 1934,

kojom su prilikom utvrdjene veze koje зе 1 danas održavaju sa mnogim britan-

skim klubovima.

Klub je učestvovao na svima distriktnim konferencijama, pa su članovi

kluba sa tih konferencija donijeli mnogo poticaja za rotarski rad.

U ovom pravcu naš je klub mnogo zadužio prvi jugoslavenski distriktnıi

guverner br. Edo Marković.

Broj članova kluba, koji je kod osnivanja iznašao 21, narasao Je do 30;

sada ima klub 26 članova. Napomenuti je, da su se mnogi članovi sarajevskog

Rotary Clubaiselili iz Sarajeva i tako prestali biti članovima našeg kluba.

Nastojanja uprave kluba idu za tim da se primanjem novih članova popune

one klasifikacije koje su karakteristične po strukturu grada.
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Sad su u klubu pretežno zastupane klasifikacije intelektualaca. Počasni

član kluba je prvi klupski pretsednik Gospodin Ministar Unutarnjih Djela

Velja Popović.
Pretsednici kluba bili su: braća Velja Popović, Nikola Berkovic, Dr. Aco

Babić, a sad je pretsednik Dr. Dušan Davidović.

Nekolicina naših članova posjetilo je inostrane klubove, odnosno rotarske

konferencije, najčešće br. Berković, koji je sa br. Babićem zastupao naš klub

na bečkom kongresu R. 1.

Klub je dosad votirao u razne dobrotvorne svrhe Din 17.342—.

  

BOŽIDAR JAKAC SLIKA NJ. VEL. KRALJA

  
Božidar Jakac je član R. C. Ljubljana. Izvr-

ŠIO je ceo niz portreta na našem Dvoru, kao

n.pr. NJ. Vel. Kraljice, NJ. Vis. Kraljevića

Tomislava ı Andreja, rumunjske Kraljice-

Matere itd. Brat Jakac je portretirao 1 sve

dosadašnje pretsednike R. C. Ljubljana ı

— last not least — naSeg guvernerskog kandi-

data brata doktora Jozu Poduje, koji portre

donosimo na drugom mjestu u ovom broju.

* _
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JUGOSLOVENSKA ROTARSKA HIMNA

Rotarska braćo, sinovi sunca,

Združimo srca, združimo duše.

Ubogi trpe, čestitost strada,

Nestaje pravde, dobra se ruše.

Ciljevi naši podižu slabe,

Služenje naše rasiplje sreću.

Eti¢ke misli, etička djela,

Neka nam vječno k ljubavi kreću.

'Kruglja zemaljska strada ı trpi,

Nema u svijetu sklada i mira.

Jadni patnici zovu i mole,

Ljubavi naše, našega pira.

Drniš, januara 1935. god.

Služeći bližnjem, služimo sebi,

Na noge stoga, braćo Rotari,
Mi smo vojnici, mi smo junaci,

Dobrih ı divnih dobara stari.

Utjehe vedre, radosti duše,

Biti će plata našemu radu.

A ljubav bratska biti će temelj

Našem jedinstvu, našemu skladu.

Šest bijelih zvijezda, šest zraka sunca,

Nekase sjaje sa našeg čela.

To je šest naših vedrih ciljeva,

Koje mudrost svijeta oplela.

Spjevao:

Rotar Dr. Filip D. Marušić.

x

NIĆIFOR M. PIVLJAKOVIĆ — + 12. januara 1985.

 

+ Nićifor M. Pivljaković.

Počivši Nićifor M.Pivljaković, са-

rinski posrednik u Mariboru, rodio se

13. marta 1886. god. u Ivanjici, a pre-

minuo je 12. januara 1935. u Beogradu,

gde je i sahranjen.

Pokojni Nicifor svršio Je Osnovnu

školu u Ivanjici, gimnaziju u Čačku i

trgovačku akademiju u Beogradu.

Kraljevim ukazom postavljen za

carinskog činovnika služio je državi

savesno i pošteno do svoje smrti.

I za vreme turskog ı svetskog rata

pok. Nićifor bio je kao rezervni oficir

stalno na vojnoj dužnosti ı na raznim

polozajima u vojsci, gdje je zbog svog

hrabrog i vojni¢kog drzanja zasluziopri-

znanje svojih starešina.

Godine 1920. nastanjuje se pok. Nici-

for M. Pivljaković u Mariboru ı osniva

tu svoju radnju ,,Carinsko posrednistyo™.

Po prirodi inteligentan, stru¢no spreman i u radu uvek ispravan 1 predustret-

ljiv, on ubrzo stiče veliki broj poslovnih ı ličnih prijatelja, a njegova radnja

napreduje iz godine u godinu.
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Pokojni Pivljaković bio je mnogo godina cenzorfilijale „Narodne Banke“

u Mariboru.

Godine 1930. stupa u redove R. C. Maribor i osvaja svojim blagim 1 thim

karakterom, druzoljubljem i li¢nim svojim vrlinama simpatije svih rotara.

Za vreme svoga dugog bolovanja stalno se interesovao za prilike u klubu ı

bila muje velika želja, da se opet što pre vrati u krug svojih prijatelja. Ta mu

se želja nije ispunila! Njegova prerana smrt ostavlja u redovima kluba osetnu

prazninu, a braća će ga zadržati u najlepšoj uspomeni.

i x

JOSIF MAYOR — | 27. februara 1985.

Posle jedne teške operacije, 27. febru-

ara 1935. godine preminuo je u Zagrebu

poznati novosadski novinar i novinarski

doajen Josif Mayor, urednik madjarskog |
lista „Naplo“ — ugledni član i osnivač

novosadskog Rotary Club-a.

 

Pokojnik je rodjen 7. decembra 1877.

godine u Novom Sadu. Po završenoj

školi, a već kao student u Zurich-u, po-

сео зе baviti novinarstvom, kome је ро-

svetio čitav svoj Život, ne povodeći se za
materijalnim dobitima ı slavom, nego

sluzeci uvek i samo drugima.

Za vreme Karoljijeve oktobarske re-

volucije igrao je vidnu ulogu u Budim-

pešti. Posle komunističkog puča, pobegao

Je sa Karolijem u Beč, gde Je uredjiyao

Jedan dnevni list, u kome Je oštro napa-

+ Josif Mayor dao ı kritikovao Belu Kuna, kao ı ceo

Hortijev režim. Zbog toga Je pre ne-
koliko godina osudjen od strane madjarskog režima na zo godinarobije.

 
Još igro. godine naročito se istakao ı radio na kulturnom zbliženju ı sa-

radnji izmedju Srba ı Madjara u Južnoj Madjarskoj. Za vreme rata bio je
zbog toga proganjan. — Posle rata, na poziv onih Srba sa kojima Je mnogo
godina saradjivao, došao je u Novi Sad, gde je živeo sve do svoje smrti ı ure:
djivao „Naplo“.

Pored novinarstva, živo Je učestvovao u radu jevrejskih kulturnih društava.
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Novosadski Rotary Club izgubio je u bratu Mayoru svoga osnivača i
jednog od najrevnosnijih svojih članova: frekvencija njegovih prisustvovanja
na klupskim sastancima nikadnije bila niža od os %. Osim toga, za ovih pet
godina, od kako je klub osnovan, održao je čitav niz predavanja iz svoga
zvanja, često učestvovao u raznim diskusijama, oduševljavao se i čvrsto radio
na svakojakciji koju je klub pokretao. Medjutim, njegov najveći uspeh bio је
zabelezen i nagradjen na poznatom konkursu Rotary Club-a Graz, kada su
njegovi odgovori, na pitanje: ,,Zasto sam rotar“ — nagradjeni I. i II. nagra-
dom, čime je nesumnjivo učinjena čast ne samo novosadskom, nego i svima
ostalim klubovima u Jugoslaviji.

Brat Mayor sahranjen Je u Novom Sadu 3. marta o. g. uz veliko učešće
gradjana, pretstavnik kulturno-prosvetnih društava, u kojima je saradjivao,
civilnih vlasti ı svoje braće rotara. — U ime kluba oprostio se s pokojnikom
brat Julije Krajačević.

Xx

ČEHOSLOVAČKA — 66.DISTRIKT ROTARY
INTERNATIONAL

MORAVSKA OSTRAVA,

gde će se odrzati VIII. konferenca 66.distrikta R.I. dne 17., 18. i 19. maja 1935.

Razmisljamo | о idejama-vodilicama ro-

tarskog pokreta i konsekvencama o njihovu

praktičnom provadjanju, uvidjamo da se nije

moglo u današnje vreme izabrati priklad-

nijega kraja za godišnju distriktnu konferen-

ciju nego je to Moravska Ostrava. Posle-

dice teške gospodarske krize opažaju se u

Ostravskoj u većoj meri ı pokazuju, kako

kriza baca svoj refleks na sav državni ustroj

time što teško šteti produkciji i trgovini.
Naravno je da tako kompliciran, a ipak

promišljeno sastavljen ustroj vrlo osetljivo

reagira na njihaje svetovne konjunkture, a

ako Je Jedanput pomaknut iz ravnovesja,

samo polako ı ne bez osetljivih potresljaja

zadje opet na pravu stazu.

Ostravsko-karvinski revir nije samo veliko

skladište ugljena u republici nego i skladište
velikih inozemskih preduzeća, te je tako
ujedno sa svojim dugogodišnjim vezama naj-
bolji propagator naše domovine u tudjini.

Pogledajmo malo u statistiku toga kraja:

Moravsk4 Ostrava je sa svojim 125.000 sta-

novnika po veličini treći grad u republici.
Ostravska (čime mislimo ostravsko-karvinski

revir s okolicom) ima ukupno 435.100 sta-

novnika.

Ostravska je središte glavnoga revira

uglevlja u republici. U prometu bejaše go-

dine 1929.:

37 јата s produkcijom 12,560.00 tona,

то јата koksovom produkcijom 3,113.000

tona, 4 briketarne s produkcijom 197.000

tona, 14 električnih centrala s produkcijom

382,139.000 KWh. Cinovnika i radnika bilo

је 46.424.

God. 1934 bilo je u prometu: 32 rudnika

premoga s produkcijom 7,504.000 tona, 10

rudnika koksa s produkcijom 1,291.000 tona,

s briketarna s produkcijom 362.oco tona,

та elektr. centrala s produkcijom 347,840o.ooo

K Wh. Činovnika i radnika bejaše 33.325.
Iz tih se brojeva razvidja, kako je kriza

zahvatila naš kraj.
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Što se tiče tehničke opreme rudnika pre-

moga moramoreći da je tako moderna 1 па

visini dobe, da joj nalazimo primera samo

još u nemačkim rudnicima, pri čem stoji re-

vir visoko nad poprečnim stanjem engleskih

i francuskih rudnika, da o drugima uopšte

i ne govorimo. Čitave generacije tehnika ra-

dile su na izradnji šahtova služeći se vlasti-

tim iskustvom i promišljanjem, sabirajući

marljivo spoznaje na studijskim putovanjima

i uporabljajući iskustva dodavajućih firma.

Na pronalazenje silile su ih i prometne pri-

like i obziri sigurnosti pri znatnom otstotku

eksplozivnih plinova u rovovima, nadalje

racijonalizacija rada, koja je bila provedena

u takvom merilu, da Ostrava pokazuje da-

nas jedno izmedju najviših produkcija koja

otpada na rudara po čitavom svetu.

No nije se zaboravilo ni na socijalne ni

na zdravstvene ustanove na račun tehničke

opreme. Dobro uredjene bolnice, koje vode

najsposobniji lekari i koje su opremljene

najmodernijim aparatima, kolonije radničkih

kućica, vlastita lečilišta na prikladnim kra-

jevima (klimatična i mineralna), izdašno

podupirano školstvo — narodnoi stručno —

sve to govori o promišljenoj upravi našega

revira ugljena u Ostravskoj.

Daljna grana je železna industrija u Vit-

kovickym Zeljezarnama, koje su u Evropi

najveći zavod.

Proizvodnja počinje s preradjivanjem rude

u plavžama (visokim pečama |s}). Surovo

se zelezo nadalje oplemenjuje u livaonicama

ı u tvornicama ¢elika, istanjuje u ploceyinu

(lim), profile, traénice itd., kuje se i stiska

u kvalitetne izradnje koje se traze po Cita-

vom svetu. Nadalje se priključuje Vitkovi-

cama tvornica za cevi, u kojoj se izradjuju

sve Vrste cevi, ı mehaničke radionice: stro-

jarna, montaža i kotlarna, koje su si sa svo-

jim izradbama zaslužile najboljši glas kod

domaćih i tudjih dobavljača. Ta glavna

preduzeća trebaju čitavu vrstu pomoćnih

preduzeća, to su električne, parne ı plinske

centrale, plinarne, vlastita železnica, parna ı

električna, tvornice šamote, rudnici, vapne-

nice itd.

Na jednako visokom stepenu su takodjer

znanstveni pomoćni zavodi: kemični labora-

toriji, psychotechnika itd. ı socijalne usta-

nove kao: bolnice, koje su najbolje u repub-

lici, menze i zgrade za konačenje, kolonije

za prebivanje, lečilišta u gorama itd.

U brojevima: godišnja produktivna kapa-

citeta: surovoga Zeleza 750.000 toma, suro-

yoga Сека 800.000 tona, izvaljkane robe

720.000 tona, cevi 90.000 tona,litinove od-

litke 40.000 tona, éeli¢ne odlitke i iskovina

55.000 tona, izradnje mehaničnih preduzeća

Too.ooo tona, Samotni radovi 60.000 tona,

broj sviju nameštenika 20.000 osoba, opsež-

nost vlastitih zemljišta 7,ooo.ooo m?, pozidana

poyrsina 1,000.000 m2, dužina vlastitih pruga

(normalnih i uskotraénih) 180km, produk-

cija plina 3,000.000 m3, produkcija električ-

noga toka 180,000.000 KWh.

Predaleko izvan okvira ovoga članka vo-

dilo bi me da referiram o svim tehničkim i

upravim novotarijama kojima se može po-

hvaliti ostravska industrija.

I inostrani su stručnjaci priznali da je naš

revir jedan izmedju najbolje uredjenih na

zemaljskoj kugli i da zauzima u nekojem

pogledu dapače prvo mesto.

Time sam upozorio na dve važnije grane

našega kraja. Sasvim Je naravno da su ugljen

i železo prouzročili celu vrstu drugih pred-

uzeća. Za nadaljni razvoj pridonela su mno-

go okolna brda i gore sa svojim bogatstvom

na drvu i kamenju. Zato Je treba celokupnu

sliku ispopuniti time, da spomenemo kemičnu

industriju, nadalje industriju strojeva, clek-

trarna (prva naprava s visokim tokom), ce-

mentne, tekstilne industrije, industrije drvom

i čitave vrste specijalnih preduzeća.

Iz napomenutoga razvidjamo u grubim

obrisima, kakvoga je produkcijskoga ı gospo-

darskoga značenja Ostravska u našoj državi

i kako zasluži u svakom pogledu posebnu

pozornost sviju slojeva naroda.

Rotarsko sejanje dobra je prigoda za upo-

znavanje kraja, u kojem mi, Ostravski ro-

tari, živimo ı radimo. Po programu kon-

ferencije ı skupinskih radnih programa biće

nam moguće da se porazgovorimo s našim

prijateljima rotarima o svim važnijim pita-

njima našega kraja. Iz toga proizlazeće rezo-

lucije sadržavaće sakupljene glavne predloge

za opštu korist. Potrebno je samo da uzmog-
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nemo svoj program podastreti najširemu ro-
tarskomu krugu, u koju Vas svrhu srdačno
pozivamo:

„Dodjite u Moravsku Ostravu na VIIIkon-
ferencu 66.distrikta Rotary Internationala

u dneve 17., 18. i 19. maja 1935. Biéete nam
vrlo dobrodošli. Potrudićemo se, da Мат
bude kod nas ugodno.

Ing. Hynek, koznar, ¢lan R.I.,

Moravska Ostrava, CSR.

IZ NAŠIH KLUBOVA — FEBRUAR 1935
R.C. BANJA LUKA

Sastanci (Meetings): Petak (Friday) 20.00
Hotel Palace

97. sastanak ı. febr. Frekvencija 73:33 %.
Brat ing. Lazar Marković održao je preda-
vanje „O privrednom životu Turske“, kojim
Je braću upoznao sa novom privrednom po-
licikom Turske, obzirom na UuvOZ, IZVOZ 1

trgovinske ugovore Turske.

98. sastanak 8. febr. Frekvencija 80%.

Brat pretsednik obaveštava da je najavljena

posjeta od strane nekolicine braće od kumov-

skog rotarskog kluba Zagreb, a obzirom. da

је posjeta najavljena za I6. o. m., odgadja

se redoviti sastanak od 15. па 16. о. т. Од-

boru za služenje u klubu stavlja se u dužnost

da se pripremi za doček. Posle toga se pro-

čita pošta ı zapisnik.
99. sastanak 16. febr. Frekvencija 80 %.

Gosti: Braća Pavle Ostovi¢, ing. Radovan
Alaupoyié, Dragan Tomljenovié ı Veljko
Vasié od R.C. Zagreb i Dr. Alfred Leitner
od R.C. Varazdin. Brat pretsednik, otvara-

juci prvi medjugradski sastanak kluba, po-
zdravlja goste, koji nisu Zalili vremena ni
truda, da nas posjete i da nas svojom pri-

sutnošću uvjere o kumoyskim i bratskim osje-
¢ajima. Br. Pavle Ostović pozdravlja klub u

ime Zagrebačkog kluba, a br. Dr. Leitner, u

ime R.C. Varaždin, predaje u znak bratskog
osjećaja krasnu plaketu slavnoga Varaždinca
prof. Dr. Jagića. Br. Dragan Tomljenović
pozdravlja klub u ime našeg uvaženoga gu-
vernera br. Dr. Krejčija. Br. Ostović održi
kratko ali vrlo jezgrovito predavanje „O

značaju rotarstva“, ukazuje na idealne ciljeve
tog pokreta, način provodjenja ı ostvarenja.
Posle toga predavanja čita br. Bocarić „Hi-
storijat vrbaske banovine“, koji je članak

napisao po Zelji br. Warniera a za štampa-
nje u rotarskom časopisu Francuske u svrhu

upoznavanja ovih krajeva. Ovo predavanje
interesovalo je naročito goste u tolikoj mjeri,

 

da su predavanje zatražili za sebe time, da
umole brata guvernera za odštampanje u
„Jugoslovenskom rotaru“. Radi neodloživih
poslova prerano su nas ostavila braća Alau-
povié i Tomljenovi¢, dok je ostalo društvo.
produžilo veče do sitnih sata. Osjećamo- po-
trebu da se ovim putem još jednom zahva-
limo na pažnji i dobroti našim gostima i
damoizraz našoj nadi da će braća iz ostalih
klubova slijediti primer braće iz Zagreba i
Varaždina.

100. sastanak 22. febr. Frekvencija 86:66 %.
U pozdravnom- govoru brat pretsednik če-
stita stoti sastanak i svraća pažnju braće па
činjenicu da smo tim sastankom okrenuli
prvu stranu historije našega kluba. Upozo-
ruje kako smo od sitnog početka razvili
klupski život. Jubilej našega kluba slučajno
spada skoro u isti dan kao i 30godi8njica

rotarskog pokreta. Kako je svetsko rotar-
stvo kroz trideset godina razvitka ı napretka
dokazalo svoje pravo ı svoju potrebu za

opstanak, tako je naš klub u mnogo skrom-
nijem razmeru dokazao svoje životno pravo

polaganim ali stalnim razvitkom i unutar-

njom harmonijom. Čita telegrafsku čestitku

brata guvernera, koji nije zaboravio, usprkos

svojih brojnih dužnosti, da se sjeti našeg

skromnog jubileja. — Brat ing. Markovic

drži svoje predavanje „O egipatskoj poljo-

privredi“, poglavito u suzbijanju krize, o

hipotekarnim i poljoprivrednim kreditima ı

о staranju za IZVOZ.

x

ве вео Као

Sastanci (Meetings): Ponedeljak (Monday) 20.00

Hotel Srpski Kralj

309. sastanak 4. febr. Frekvencija 59°26 %.

Gosti- rotari: Dr. Jozo Poduje, Zagreb;

Dr. Aleksander Smit, Zagreb; Dr. Ivo Belin,

Zagreb; Milorad Smokyina, Susak; Dr. Assen
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Smedoyski, Sofija. Gosti-nerotari: g. Dr. Ivo

Bonači, bivši član R.C. Split; g. Lale Zuber,

Cetinje. — Za vetere Dr. Bonati čita pismo

R.C. Šibenik, kojim zahvaljuju br. Minhu

za stipendiju što ju Je on dao jednom pi-

tomcu na univerzitetu. R.C. Šibenik poslao

nam je 12 fla’a šibeničkog vina za večeru

koje smo ispili u zdravlje br. Minha i šibe-

ničkog kluba. Posle večere pretsednik brat

Dr. Perković pozdravlja goste, naročito člana

R.C. Sofia Dra Assena Smedovski, koji se

lepim rečima zahvaljuje na pozdravuističući

potrebu iskrene saradnje izmedju naša dva

bratska naroda. U ime ostalih jugosloven-

skih rotara zahvalio se na pozdravu brat

Dr. Poduje. I gost g. Zuber zahvaljuje se na

pozdravu, hvali plemenite ciljeve rotarstva ı

izražava želju da i na Cetinju vidi jedan

Rotary Club. Sekretar Koen saopštava od-

luku kluba da upišu pokojnog br. Radomira

Jokića za dobrotvora sledećih društava:

1) Dom slepih u Zemunu — sa rooo Din;

2) Društvo „Nasušni Hleb* — sa soo Din i

3) Društvo za vaspitanje ı zaštitu dece — sa

soo Din. Posle toga sekretar Koen Cita jugo-

slovensku rotarsku himnu koju je spevao

br. Dr. Filip MaruSi¢, Elan R. C. Šibenik.

Br. Sokié održao je predavanje iz svoje

struke: Novinarstvo.

310. sastanak 11. febr. Frekvencija 6667 %.
Gosti-rotari: Miroslav Ploj, Maribor; Antun

Krejči, Maribor; Bora Milutinović, Skoplje;
Dr. Vid. Djurdjević, Skoplje; Dr. Leustek,
Zagreb; Inž. Rogulić, Vukovar. Gosti-nerotari:
g- Dr. Foss, Leipzig; generalni konzul g. Ra-
doje Janković, New York; g. J. Kulundzié,
reditelj Narodnog pozorišta, Beograd. Pret-
sedavajući pozdravlja goste, naročito kon-
zula g. Jankovića. Gost g. Radoje Janković
održao nam je jedno izvanredno lepo pre-
davanje o Sjedinjenim državama Amerike.
Prvo Je govorio o amerikanskom narodu ı
izvodjenju plana g. Roosevelta. G. Janković
pobija glasove koje kruže nekad u inostran-
stvu o Amerikancima,pretstavljajući jih samo
kao materijaliste, dok je to jedan od пај-
plemenitijih naroda. Naročito podvlači hu-
manost amerikanske žene; sve su vesti o nji-
hovoj ekstravagantnosti izmišljene. Za plan
pretsednika Roosevelta veli da je dosad pot-

puno uspeo, јег je nastalo neverovatno po-

boljšanje kaošto u životu radništva, tako ı u

privrednom životu. Potom govori o našim

iselenjicima, ı ovde nas Je g. Janković mnogo

obradovao: ističući da su naši tamošnji isc-

lenjici, bili Srbi, Hrvati ili Slovenci, svi dobri

Jugosloveni ı da se ŽIvO interesuju za sve

što se dogadja u Jugoslaviji. Naročito ističe

Živo interesovanje Tesle ı Pupina za Jugo-

slaviju, kao ı govore koje često drže na ban-

ketima u Americi o Jugoslaviji. Ovo izvan-

redno predavanje braća su aklamirala ve-

likim aplauzom.

311. sastanak 18. febr. Frekvencija 68-52 %.

Gosti-rotari: Oto Hajnrich, Zagreb; Dr. Mi-

lenko Marković, Zagreb; Dr. Voja Везагоу1с,

Sarajevo; Nikola Berković, Sarajevo; Andrija

Ćurlin, Dubrovnik; Gašo Daleore, Dubrov-

nik; Dr. Branko Petrović, Novi Sad; Dr. Bran-

ko Nikolić, Novi Sad; Dr. Ivan Slokar, Ljub-

ljana; Josip Kavčić, Ljubljana; Dr. Assen

Smedovski, Sofia. Gosti-nerotari: g. Nikola

Heler, Beč; g. Dr. Stirling, Beč; g. Voja Ja-

njić, ministar u p., Beograd; g. Dr. Ćirković,

sekretar ministarstva inostranih poslova, Beo-

grad. Pretsednik pozdravlja goste. Sekretar

Koen skreće pažnju na današnju godišnjicu

smrti NJ. Vel. Kralja Alberta, počasnog gu-

vernera belgijskog distrikta, ı poziva prisutne

da velikom pokojniku odaju počast ustaja-

njem. Gost rotar Dr. Branko Petrović javlja

da R.C. Novi Sad proslavlja 30godi8njicu

osnutka pryog Rotary Cluba u Cikagu kao

1 sestrinsko Veće 22. OV. meseca, na koje nas

poziva. Zatim je rotar Dr. Ilić održao svoje

predavanje: Pitanje organizovane borbe pro-

tiv spolnih bolesti ı prostitucije, koje je sa-

slušano sa opštom pažnjom.

312. sastanak 23. febr. Frekvencija 59°26 %.

Sestrinsko veče ı proslava, u zajednici sa

R.C. Zemun ı R.C. Pančevo, зоодпјсе

od osnivanja prvog Rotary Cluba u Čikagu.

Gosti-rotari: Karamata, Kon, Mahin, Dr. Mar-

kovi¢, Pavesi¢, Petrovic, Ninković, Zvekić,

Sokolović, iz Zemuna; Ćirić, Branko Petro-

vić, Manojlović, Gračanin, Ivković, iz Novog

Sada; Graber, Vajs, Minić, Šulc, Atanacko-

vić, Ivkovic, iz Pančeva; Dr. Assen Smedov-

ski, Sofija; Vojinović, Skoplje; Josip Špajzer,
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Osijek. Gosti-nerotari: Bugarski poslanik

g. Kazasov; otpravnik poslova francuskog

poslanstva g. Knobel; savetnik bugarskog po-

slanstva g. Tončev; ataše za štampu rumun=
skog poslanstva g. Anastasiu; g. Voja Janjić,

ministar u p.; g. Stojan Nikolić, djeneral

u p.; g. Aleksa Petrović, pukovnik u p.;
gs. Jelenko Mihajlović, direktor Seizmološkog

zavoda; g. Dr. Velja Stojković; g.Pilz, di-

rektor Francusko-srpske banke; gg. Zuber,

Milan Begović, S. Marković, Benkoı dr. Pret-

sednik pozdravlja goste, naročito rotare iz

NovogSada, Pančeva, Zemuna, Osijeka, Skop-

lja i Sofije. Zatim pozdravlja bugarskog po-

slanika g.Kazasova ı otpravnika poslova fran-

cuskog poslanstva g. Knobela. Sekretar Koen

održao Je predavanje „3o godina rotarstva“,

koje Je nagradjeno aplauzom. Za vreme уе-

čere sekretar Koen imao Je programnu tačku:

„Rotary Novieton Novosti časti se prikazati

u rijeci i slici S.G. K.* Tu je u Saljivom go-

voru prikazao Zivot beogradskog Rotary

Cluba. Posle večere počeo je program Dru-

štva SUZ, sa muzikom Društva SUZ, uz su-

delovanje našeg uvaženog brata profesora

Mihajla Petrovića ı gg. Jelenka Mihajlovića,

Vučkovića, Timotića. Izveden je film: „Izlet

Društva SUZ po plavome Nilu“, a objašnje-

пја је дао g. Jelenko Mihajlović, koji je posle

čitao ı Bubnoteku Društva SUZ, uz urne-

besan smeh sviju prisutnih. Uz pesmu ı igru

ovo veoma lepo ı veselo veče završeno je u

zoru.

Rotary Club Beograd priredio je 23.fe-

bruara za proslavu 3ogodišnjice od osnivanja

prvog Rotari kluba u Chicagu, Ladies-Night.

Sekretar kluba Stevan G. Koen imao Je jednu

tacku programa: ,,Rotary Movietone Novo-

sti časti se prikazati u riječi ı slici S. G. K.“.

Jedna tačka Movietona bila Je „Kremato-

rium“, i sekretar Koen je saopštio, da je

ognjeni san br. Dr. Voje Kujundžića ostva-

ren. Sekretar Koen je povodom toga spe-

Vao OVU 7

PESMU IZ RAJA:

O kako je lepo bilo

Spaljivanje moga tela,

A brat Voja predade mi

Urnu moga pepela.
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Nikad u grob neću leći,

Rado ću se uvek peći.

U raju se sad odmaram

Pa ću Rotary Club da stvaram,

Zato braćo glasajte tako,

Da ne ide neko u pakao.

"Tamo kluba neće biti

Pa će mu se dosaditi.

I ako je ovde bolja klima,
Šetamo goli jer nije zima,

Ostante braćo što duže dolje

Jer Je na zemlji ipak bolje.

Rado bi prodao kuću u raju

I došao opet k'vama u maju.

Ja vas braćo spominjem često

A vi mi u klubu zadržite mesto,

Čekam samo da ovde zaluta

Neki avion aeroputa,

Odmahbi u klub kod vas svraćo

Draga moja rotarska braćo.

Ako silazi više nemogu

Ја ću se moli svevišnjem Bogu,

Za život ı zdravlje mili rotari,

Da sloga ı ljubav naš klub ozari.

Kratak zemaljski život kad završite

srećno

U rajskom Rotary Clubu sastaćemo se

večno.

x

 

Re Cy DIU BRIO VINK

Sastanci (Meetings): Cetvrtak (Thursday) 20.00

Hotel Imperial

go. sastanak 7. febr. Frekvencija 77°71 %.

Ovom sastanku prisustvovao je kao gost

s. Dr. Jorjo Tadić, direktor Trgovačke Aka-

demije u Dubrovniku. U skladu sa našim

ovogodišnjim programom za internacionalno

služenje, po kojem će se naročita pažnja po-

svetiti upoznavanju Francuske,

ugledni gost, koji je poznat u naučnim kru-

ovaj naš

govima po svojem radu oko ispitavanja hi-

storije starog, Dubrovnika, održao je vrlo

zanimivo predavanje o temi „Prvi odnosaji

Dubrovnika i Francuske". Predavanje je bilo

vrlo zanimivo, jer je predavač obuhvatio



kulturne, ekonomske i političke veze starog

Dubrovnika sa Francuskom ı to u jednom

konciznom pregledu, pa Je zato saslušano sa

mnogo pažnje ı interesa.

or. sastanak 14. febr. Frekvencija 88°89 7.

Prama zaključku odbora za služenje u klubu

odredjeno je da članovi iznesu svOj ŽIVOtOpis

kako bi se i na taj način poslužilo što boljem

medjusobnom zbliženju ı upoznavanju. Na

ovom sastanku pristupilo se izvodjenju toga

zaključka, pa je prvi dao prikaz svoga Ži-

vota od djetinstva do danas brat Dr. Mirko

Mladinov. Ovaj prvi pokušaj naišao je na

puni uspjeh, jer Je brat Dr. Mladinov znao

da na zanimiv način podvuče markantnije

zgode svoga života, pa Се se sada redati ı

ostala braća svojim biografijama.

g2. sastanak 21.febr. Frekvencija 77°78 %.

Ovaj sastanak bio je posvećen jo-godišnjici

rotarstva. Na sastanku su prisustvovali kao

gosti potpretsjednik općine I. Hagjija, sudija

S. Barbić, liječnici Dr.1. Račić ı Dr. M. Tu-

dorić. Pretsjednik brat J. Bravačić održao je

ove večeri dobro obradjeno predavanje o

organizaciji ı snazi rotarstva u svijetu, te

posebno o značenju rotarskog cilja služenja

u zvanju.

93. sastanak 28.febr. Frekvencija 72°22 %.

Pored referata brata Ercegovića o putu u

Zagreb ı brata Ćurlina o putu u Beograd,

brat Hrozniček prikazao je rad domaćih

klubova, a zatim se diskutovalo o pripre-

mama za našu godišnju skupštinu.

Xx
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Sastanci (meetings): Cetvrtak (Thursday) 20°00

Velika kavana

5. sastanak 7. febr. Frekvencija 62°50 %.
Br. ing. Marić drži predavanje o „Procjeni

nekretnina“. U svome predavanju istiće vaz-
nost poznavanja ove discipline ne samo za
stručnjake nego ı za laike, a naročito za
posjednike ı vlasnike nekretnina. Praktičnim
primjerima pokazuje važnost procjene ne-
kretnina u osiguravajućoj tehnici i davanju
hipotekarnih zajmova. U eventualijama brat
mg. Naumović apelira na članove, da što
revnije posjećuju klupske sastanke.

6. sastanak rs. febr. Frekvencija 81-25 %.

Pretsjedava potpretsjednik br. Badovinac. Taj-

nik javlja, da mu je brat guverner poslao

telegrafsku obavijest i čestitku, da Je naš klub
primljen u Rotary International podbr. 3753.

Ova vijest primljena je sa veseljem na zna-

nje, a bratu guverneru izrečena je iskrena

zahyala. Tajnik R. C. Zagreb br. Tomljenovié
poziva klub, da se priključi posjetu R.C.

Banjaluka. Nakon toga drži predavanje brat

ing. Naumović o temi „Istina o Marseljskom

atentatu“.

7. sastanak 21. febr. Frekvencija 93°75 %.

Pretsjednik izvje8¢uje, da mu je br. Nome
urucio pismo R.C. Oslo, kojim nam €estitaju

pristup u Rotary International i Salju nam u

znak prijateljstva malu norvešku zastavu.

Sa radošću primljen je ovaj dar i čestitka uz

poklik „Živio R.C. Oslo“! Predavanje drži

ing. Jamnicky „O eksplozivu*. U svome pre-

davanju, osim teoretskih razlaganja, iznaša i

praktičnu uporabu eksploziva naročito u go-

spodarstvu. Br. Badovinac poklanja klubu

lijepo izradjenu karlovačku zastavu.

8. sastanak 28. febr. Frekvencija zy'oo %.

Br. Vuković drži predavanje o „Zaštiti pri-

vrednika“. Ovo je predavanje radi svoje

aktuelnosti pozorno saslušano ı prodiskuto-
vano. Nakon toga drži brat tajnik ing. Ma-

rıć kratko predavanje o 30godi8njici rotar-

skog pokreta. Ističe silan napredak i želi da
u daljnjih 3o godina ciljevi rotarstva dodju

do svoga najvećeg ostvarenja.

  WEY R.C. LJUBLJANA
Sastanci (Meetings): Sreda (Wednesday) 20.00

1. V.—31. X. Hotel Bellevue
1. XI.—30. 1V. Hotel Union

196. sestanek 6. febr. Frekvenca 75°68 %.

Imeli smo dva draga rotarska gosta, in sicer

'brata ing. Oldficha Bečka iz Kolina in brata

dr. Franjo Lipolda iz Maribora. Brat tajnik
nam je podal frekvenco posameznih članov

za prvo polletje tekočega rotarskega leta,

nato pa smo čuli predavanje br. dr. Pavlina

z naslovom: „Drobci in smeti iz papirne

kadi“, v katerem nam je prikazal zgodovin-

sko, tehnično in komercialno stran papirne

industrije. Predavanje je zaradi svoje duho-
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vitosti in zaradi pestrosti materiala vzbudilo

posebno zanimanje.

197. sestanek 13.febr. Frekvenca 78°38 %.

Čuli smo predavanje br. Ljubića o njegovi

življenjski poti. Njegova mlada leta padejo

v dobo čvrstega razvoja hrvatskega kmet-
skega zadrugarstva, ki ga predavatelj dobro
pozna. Naprosili smo ga, da bi nam o tem
predmetu ob kaki prihodnji priliki še kaj več
povedal. Po meetingu smo proslavili rojstni
dan br. Heinriharja.

198. sestanek 20. Теђг. Frekvenca 78°38 %.

Ta meeting je bil posvecen 3o0letnici rotar-

stva, ki pade na 23. februarja. Brat predsed-
nik Kavéié nam je podal izérpen pregled
razvoja in organizacije rotarstva ter njegovih

načel. Nato se je vršila balotaža, pri kateri

so bili sprejeti trije predlaganci.
199. sestanek 27.febr. Frekvenca 72°97 %.

Trije dragi gostje so na ta dan bivali med
nami, in sicer br. dr. Francé Mesesnel iz Skop-
lja, br. Josip Speiser iz Osijeka in br. Dragan
Tomljenovié iz Zagreba. Brat predsednik jih

je prisréno pozdravil. Sledilo je predavanje

brata tajnika Zdenka Kneza o njegovistroki,

t. j. o hladilnih strojih. Predavanje nam je

nudilo vpogled v zgodovinski razvoj in v

tehni¢ne principe mehani¢nega hlajenja kakor
tudi v komercialno stran.

x

 

R. C MARIBOR

Sastanci (Meetings): Ponedeljak (Monday) 19.30

Velika kavarna

206. sestanek 4. febr. Frekvenca 75°75 %.

Gost rotar Rihard Poche od R. C. Wien.

Predsedoval je brat pastprezident Slajmer.

Br. Krejéi je govoril o raznih gospodarskih

in politi¢énih aktualnostih, brat pastprezident

Ploj nam je pripovedoval o svojem poto-

vanju v Pariz ter nam podal interesanten

prerez sodobnega francoskega gospodarstva,

br. Pinter pa je razpravljal o problemu sploš-
ne razdolzitye.

207. sestanek 11. febr. Frekvenca 69°69 %.

Gost rotar Rihard Poche od R. C. Wien.

Br. Oset i br. Pinter sta poročala o posetu

naših bratov pri R.C. v Zagrebu in Vara-
ždinu. Nato Je sledilo predavanje gosta ro-

tarja Pocheta o Egiptu. Že samo nasebi vele-

zanimivo predavanje Je br. Poche ilustriral s
krasnimi skioptičnimi slikami po lastnih foto-
grafskih posnetkih.

208. sestanek 18. febr. Frekvenca 82°35 %.
Na tem meetingu je bil ponoyno sprejet v
našo sredo bivši naš član br. Josip Peteln,
lastnik tvrdke „Philipps Radio Maribor“, ter

zastopa klasifikacijo „Radio Equipment Re-
tailing“. Njegov poslovni in privatni naslov

Je: Maribor, Grajski trg 7, telefon 27-10. —
Brat predsednik je poročal o sklepih klubove
uprave, med drugim, da je klub votiral za
Jadransko stražo rooo Din kot prispevek za
postavitev „Mladinskega doma kralja Ale-
ksandra I. Uedinitelja“ v Bakru. — Br. Ra-
potec kot predsednik odbora Jadranske straže
poroča o namenuin nadaljnjih načrtih „Mla-
dinskega doma kralja Aleksandra I. Uedini-
telja“ v Bakru ter o ciljih in načrtih „Ja-
dranske straže“. — Br. Lipold, ki je pred-
sednik oblastnega odbora JS, priporoča bra-
tom, da po svoji moči podpirajo prizadeva-
nja te plemenite organizacije.

209. sestanek 25. Теђг. Ргекуепса 82:36 %.
Ta meeting je bil posvečen proslavi 3oletnice
rotarstva ter se je vrsil zaradi velikega Ste-
vila odličnih gostov v dvorani kazinske re-
stavracije. Slavnostne nagovore so imeli brat
predsednik Sabothy o zgodovini, organizaciji
in ekstenziji rotarstva, brat pastprezidentŠlaj-
mer o nacionalizmu in internacionalizmu у

rotarstvu ter brat tajnik Škof o prijateljstvu
in bratstvu. Ves večer Je potekel v iskrenem
rotarskem navdušenju in sijajnem razpolo-
ženju, tako da so vsi gosti ponesli s seboj
najlepše in za rotarstvo najugodnejše vtise.

x

 

IRC. NOV I SAD

Sastanci (Meetings): Petak (Friday) 20.00

Hotel Kraljica Marja

236. састанак 1. фебр. Фреквен. 74.28 %.

Седница била је посвећена рефератима о

раду иностраних клубова. Инж. Табако-

вић приказао је у најглавнијим цртама

рад румунских, бугарских пи швајцарских

клубова; клубова у Египту, Сирији и Па-

лестини. Брат Инж. Манојловић прочитао

је у преводу чланке из Тће Кофамап-а

о комунизму: да ли је избежив или не.
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937. састанак 8. фебр. Ћреквен. 80:00 %.

Инж. Табаковић прочитао је свој реферат

о раду француских клубова. У целини је

овложио писмо једнога Јапанца Европ-

љанима, штампано у једном броју Раг15-

Rotary, у коме овај опширно описује

финансијску и економску «праву моћ

царства излазећег сунца». Ово писмо

претставља заправо критику привредне

политике европских семаља, чији системи

више не одговарају духу времена. — У

евентуалијама повела се реч о помоћи

која би се могла указати материјално по-

срнулим интелектуалцима, који, сходно

положају који су некада заузимали у

друштву, не могу да примају милостињу.

238. састанак 15. фебр. Фреквен. 77:14 %.
Одлучено је да се умоли и позове брат

Пеливановић, члан Р. К. Београд, да нам

што пре дође и одржи предавање о раду
Привреног савета Мале антанте. — Брат

Инж. Табаковић, архитекта, поднео је

5-минутни реферат о стању инжињерске

и грађевинске струке у Новом Саду; с

тиме у вези о подизању палате за Бан-
ску управу у Новом Саду, чије подизање

претставља потребу и у интересу цели-
скохдније администрације и развијања

грађевинске делатности. — Брат Др. Бран-

ко Николић поднео је извештај о стању

акције за оснивање увдружења, за путове
у Новом Саду.

239. састанак 22. фебр. Фреквен. 91:42 %.
Брат Стева Ћирић, претседник, истакао
значај седнице, поздравио госте, и у по-
част њихову, наредио рол-кол. — У по-
адравној речи брат претседник је наро-
чито поздравио бр. Гувернера. — У знак
нашег поштовања и љубави предаје му

један мали скромни поклон: албум при-
родних лепота Фрушке Горе, — као пот-
сетник на ону природу, са којом се при
свом доласку најпре сусрео, и коју је са
одушевљењем заволео. — У даљој својој
речи истакао је брат претседник наро-
чито узвишени задатак ротарства у до-
вођењу у склад осећања родољубља са
интересима целокупног човечанства. —
После овог говора огласио се бр. Гувернер
и одржао опширан о леп говор о ротар-

ству уопште, о идеализму у њему, о ци-

љевима и задацима које сваки ротар
треба да нигпуњава, о природи и њеној
утози у васпитању човека. Свој говор за-
вршио је речима: «Примите овом згодом
још ову слику Вашега гувернера, који
Вам је веран и одан и који је из Ваших

руку примио своје достојанство за то —
да Вам служи.» Овај говор брата гу-

вернера саслушан је са помном пажњом
и награђен једнодушним и дугим одо-
бравањем. — На закључку званичног дела,
ове свечане седнице, одржао је брат
Др. Бранко Тетровић врло лепо преда-
вање о Ротарству. — Незванични део са-

станка продужио се у лепом расположењу
и пријатељској измени мисли све до ду-
боко у ноћ.

У

 

око ЈЕ
Sastanci (Meetings): Cetvrtak (Thursday) 20.00

Grand Hotel

268. sastanak 7. febr. Frekvencija 95°83 %.
Gost nerotar g. Dr. Rudolf Bodi. Cita se
članak pastpretsjednika R.C. Kélna, pro-
fesora Dr. Witte „Dalmatinski dnevnici“, koji
Je izašao u „Der Rotarier“. Dr. Batori drži
uz asistenciju Dr. Bode vrlo interesantno i

poučno predavanje: „Socijalni značaj za-
nošenja izvan maternice“.

269. sastanak 14. febr. Frekvencija 95°83 %.

Potpretsjednik Dr. Cadinovié u oduljem za-
nosnom govoruslavi ı čestita braći pretsjed-
niku Krbavcu ı Ing. Pilpelu na njihovu od-
likovanju redom Sv. Save III. stepena i
G6régu na ordenu Sv. Save IV. stepena;
čestitkama se srdačno pridružiše sva braća,
Br. Govorković drži referat iz „Daily Tele-
graph“: „Njemačka vjera u poganstvu.“ Brat
Stepansky drži referat o stanju novčanih
zavoda ı riješavanje novčane krize u Čeho-
slovačkoj.

270. sastanak 21. febr. Frekvencija 91°67 %.
Svečano okićena dvorana primila je gosta
br. Tomu Maksimovića od R.C. Vukovar i
ostalu braću, kada je pretsjednik otvorio
svečani sastanak u slavu jo. godišnjice op-
stanka rotarstva, sa oduljim stvarnim, lije-

pim govorom. Br. Knežević drži predavanje
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prigodom proslave 3o. godišnjice rotarstva

iznoseći historijat i postanak rotarstva, pita-

nja šta je Rotary, što je Rotary Club, pred-

nost rotara i statističke podatke. Br. Dr. Ba-

tori drzi referat v ,,Tolstoju“ reflektirajuć

na članak koji je izašao u „Privredniku“.

271. sastanak 28. febr. Frekvencija 87°50 %.

Br. Zsille drži predavanje: „Zračenje rudo-

i ugljenokopa“, br. Dr. Pinterovié drzi pre-

davanje: „Odnosi izmedju cijene ı novca“.

Br. Šeper pozivlje svu braću, da narednog

četvrtka razgledaju njegovu pivovaru i da

onda budu njegovi gosti na večeri, što braća

jednodušno prihvaćaju.

Xx

ЕК. С. РАМСЕМО

Sastanci (Meetings): Petak (Friday) 2o.oo

Pivara Vajfert

 

or. sastanak ı.febr. Frekvencija 85°72 %.

Brat pretsednik saopštava, da je sa bratom

tajnikom prisustvovao Sy.Savskoj proslavi

ovdašnje gimnazije. Na ovoj svečanosti pre-

data je nagrada našeg kluba iz fonda bla-

ženopočivšeg Viteškog Kralja Aleksandra I.

Ujedinitelja, Lenhardu Dragutinu, učeniku

VIIIrazreda, koji je napisao najbolji temat

o radu blaženopočivšeg kralja za svetski mir.

Na predlog br. Kunda rešeno је, да зе ро-

zove na sastanak od 8.o.m. direktor gimna-

zije s molbom, da dovede Lenharda Dragu-

tina, da bi nam pročitao svoj rad. Br. Gram-

berg čita referat o stanju pivarske industrije

u našoj zemlji.

192. sastanak 8. febr. Frekvencija 95°83 %.

Izvrši se prijem triju novih članova, br. Iv-

ković Nikola, br. Stefanović Ivan, br. Milić

Miron, koji polože zakletvu. Pretsednik im

toplim rečima želi dobrodošlicu. Svi prisutni

čestitaju novim članovima. Dobija reč tajnik

dr. Pavković, koji upoznaje nove članove sa

idejom i svrhom rotarstva, sa dužnostima

rotara i sa organizacijom Rotary Internatio-

nal. Br. Kund pozdravlja u ime članova novu

braću. Novoprimljeni članovi zahvaljuju se 1

obećavaju da će biti dobri rotari. Uzima reč

g. Djordjević, direktor gimnazije. Zahvaljuje

se našem klubu, što smo osnovali fond bla-

ženopočivšeg Kralja Aleksandra I. Ujedini-

сеја za nagradjivanje najboljeg temata o

radu blaženopočivšeg Kralja za svetski mir.

Saopštava, da je pet učenika izradilo gornji

temat, a da je najbolji rad bio onaj Len-

harda Dragutina, učenika VIII.razr. gimna-

zije, kome Je nagrada dodeljena. Predaje na-

gradjeni rad tajniku, koji ga čita. Prisutni su

s odobravanjem saslušali vrlo uspeli rad Len-

harda Dragutina. Br. Isailović priča epizode

iz svog Života iz mladosti, što su braća s

uživanjem saslušala.

193. sastanak 15. febr. Frekvencija 91:74 %.

Brat pretsednik pozdravlja toplim rečima

br. Isailovića ı čestita mu povodom пјесоуог

imenovanja za pretsednika opštine. Prisutni

se pridružuju usklicima: živeo! čestitci brata

pretsednika. Br. Isailović zahvaljuje se. Na

predlog br. Isailovića dodeljena je pomoć od

200 Din nezaposlenim radnicima.

194. sastanak 22. febr. Frekvencija 83740 %.

Brat pretsednik pozdravlja goste gg. Georgi-

jeviéa Jocu, industrijalca, i Dr. Kerpela Gu-

stava, advokata iz Vršaca. Br. Dr. Pavković-

Bugarski drži predavanje o tridesetogodišnjici

rotarstva. Iznosi ukratko istorijat osnivanja

prvog kluba u Chicagu, dalje, kako se је

proširio rotarski pokret po celom svetu, ideju,

ciljeve i zadatke rotarstva i najzad uzroke,

zbog kojih je ovaj u početku lokalni pokret

postao svetski.

%

R. C. SARAJEVO
Sastanci (Meetings): Ponedeljak (Monday) 2o.oo

Hotel Europa

 

202. sastanak 4. febr. Frekvencija 69°23 %.

Gost: rotar Ludvig Heinrich Jungnickel, R. C.

Villach. Pretsjednik br. Dr. Davidovi¢ pot-

seća braću da je današnji dan posvećen uspo-

meni stodvadesetgodišnjice rođenja velikog

vladike-prosvetitelja ı apostola Jugoslaven-

stva Jurija Strossmajera. Braća ustaju i

kliču: Slava Strossmajeru! Pretsednik čestita

ispred sve braée bratu Atanasiju Soli i bratu

Mr. Ph. Ivi Vraniću na izboru za senatore.

Brat Vaso Ristić je održao veoma intere-

santno i iscrpno predavanje O našem пај-

većem Sumsko-industrijskom preduzeću „Ši-

padu“. Povodomtoga predavanja razvila sc
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weoma plodna diskusija. Brat pretsednik је

toplo zahvalio bratu Ristiću na održanom

predavanju.

203. sastanak ır. febr. Frekvencija 69:23 7%.

Gost: rotar Ludyig Heinrich Jungnickel,

R.C. Villach. Zapazeno je da nasa distrikt-

na konferencija koja će se održati u Ljub-

ljani 27. i 28. aprila pada upravo na pravo-

slavni Uskrs zbog čega će verovatno OVU

konferenciju posetiti manji broj naših čla-

nova nego bi je inače posetio. Iza toga je

br. Dr. Sternberg održao vrlo smišljeno ı

uspelo predavanje o tome, šta znače za nas

naše rotarske večere. U ovo predavanje unio

je br. Dr. Sternberg svoje poglede na potrebu

pravog i iskrenog prijateljstva medju rota-

rima.

204. sastanak 18. febr. Frekvencija 61-53 %.

Gost: rotar Ludvig Heinrich Jungnickel,

R.C. Villach. Sednica je posvećena unutar-

njim klupskim agendama, tako te su ostala
predavanja morala biti odložena za slijedeći

sastanak.

205. sastanak 25. febr. Frekvencija so %.

Gost: rotar Ludvig Heinrich Jungnickel,

R.C. Villach. Brat pretsednik Dr. Davidović
saopštava braći da je Kraljevska Akademija

Nauka u Beogradu izabrala našeg brata

Vladu Skarića za dopisnog člana. Sva mu
braća srdačno čestitaju. Brat Dr. Moric Papo
održao je svoje najavljeno predavanje: „Ro-
tary ı omladina“ u kome naročito naglašava

da bi se u sokolskoj organizaciji trebao skon-

centrisati sav rad o pitanju omladine. Posle

predavanja razvila se veoma plodna dis-
kusija u kojoj su braća senator Šola, Dr. Ba-

bić ı Ing. Grof izneli svoje poglede na pitanje
omladine kod nas.

=

Е. С. ЗКОРГЈЕ
Sastanci (Meetings): Petak (Friday) 20.00

Hotel Bristol

og.sastanak 1. febr. Frekvencija 89:28 %.
210.sastanak 8. febr. Frekvencija 70°37 %.
11. sastanak 15. febr. Frekvencija 88:88 %.

212. sastanak 22. febr. Frekvencija 55-55 %.

Usled bolesti predavača održano je samo

jedno predavanje, ı to na sednici od г. [е-

bruara, kada je poznati publicista ı kon-

feransje, profesor g. Dr. Aleksije Jelačić, pri-

vatni docent skopskog Filozofskog fakulteta,

govorio o svojim dojmovima na skorajšnjem

putovanju po Čehoslovačkoj. — Sem toga

održana su dva referata: br. arh. Josif Mihai-

lović, pretsednik skopske opštine, govorio je

o pretstojećim radovima svoje opštine, a brat

Moris Alkalaj, direktor rudarskog preduzeéa,

Mojs Aseo, govorio je o uzrocima nesreća u

rudarskim preduzećima. — Članovi su uzeli
živog učešća u radu raznih nacijonalnih, hu-
manih, prosvetnih ı kulturnih udruženja. Tako

su u upravu skopskog Pododbora Narodne

Odbrane izabrana petorica članova našeg

kluba. — Usled odlaska br. Bore Milutino-

vića iz Skoplja na svoje novo mesto načel-

nika Ministarstva poljoprivrede, broj član-

nova iznosio je krajem meseca 27, jer je brat

dr. Brana Vojinović, novi upravnik Narod-

nog pozorišta u Beogradu, zadržao članstvo

našeg kluba kao vršilac dužnosti upravnika

skopskog Narodnog pozorišta.

*

ЈОНИ Come У БАНИ

Sastanci (Meetings): Sreda (Wednesday) 20.30

Hotel Bellevue

 

197. sastanak 6. febr. Frekvencija 72°22 %.

Gosti br. Naglas (Ljubljana) i br. Mutafelija

(Zagreb). Brat pretsjednik čestita br. Balda-

saru, Sto Je sa svojim drugom dobio drugu

nagradu za izradnju nacrta burze rada u Beo-

gradu, a to tim više kad prva nagrada nije
nikome udijeljena. — Raspravlja se o for-

mulaciji rotarskih ciljeva na osnovi referata

i nove stilizacije br. MardeSi¢a. Br. Skarica

i br. Soljan izradili su neovisno po jednu

definiciju rotarstva, koju čitaju. Umnoženi

tekstovi razdijeliće se braći, da bi na idu-
ćem sastanku mogli spremni pristupiti disku-

siji O svim trima projektima. Br. Mutafelija

referira iscrpno o novom Domu Kralja Ale-
ksandra u Skoplju.

 

Braćo, dođite svi na distriktnu konferencu!
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198. sastanak 13. febr. Frekvencija 83°33 %.

Gost brat Vici¢, tajnik bratskog Sibenskog

kluba. Nakon izmjene pozdrava tajnik, u

ime bolesnog brata pretsjednika, čestita bratu

Abramiću promaknuće. Klub će pridonijeti
1000 Din Odboru za podizanje spomenika

Viteškom Kralju Aleksandru I. Ujedinitelju
u Splitu. Br. Stanger čita svoju kritiku trim

formulacijama rotarskih ciljeva izrazujući se

najpovoljnije o formulaciji brata Mardešića.

Nakon diskusije većina je za to da braća

Mardešić, Škarica ı Šoljan pokušaju dotje-

rati svoje definicije, uzevši u obzir kritiku

br. Stangera. — Br. Čorak predaje „O indu-

striji kože u Jugoslaviji“. — Gost br. Vičić

referira o aktivnosti šibenskog kluba, disku-

tuje o sastanku Jadranskih klubova ı klubova

Šibenik-Split. Izrazuje zahvalnost Бг. Таг-

taglia na pomoći, koju Je izradio „Društvu

za saobraćaj putnika u Šibeniku“ ı „Društvu

za uredjenje rijeke Krke od izvora do ušća“.

Pledira za saradnju s tim društvima, za koja

se R.C. Šibenik mnogo angažuje.

199. sastanak 20. febr. Frekvencija 70°58 %.

Br. Tartaglia predao je ostavku na članstvu.

Sa žaljenjem prima se na znanje. — Brat

Stanger komemorira 30godiSnjicu rotarstva,

koja pada u ovoj sedmici, 23. februara, čita-

Jući uspjelo predavanje br. Branka Petrovića,

održano u Novom Sadu lani prigodom 29-

godišnjice.

200. sastanak 27. febr. Frekvencija 77:77 2.

Gost Dr.Otto Laufer, direktor Finansijske

Direkcije u Splitu. Brat pretsjednik čita brzo-

Jav brata guvernera, kojim našem klubu če-

stita prigodom današnjeg 2oo. sastanka. Braća

kliču bratu guverneru. Braća Šibenčani pri-

hvatiše da se sastanak naših klubova održi

u Trogiru. Referat šibenskog kluba o opskrbi

dalmatinske zagore vodom predaje se braći

Matošiću ı Reljiću, da ga prouče ı podupru.

Br. Abramić referira iscrpno o historijatu na-

šeg kluba. — Br. Matošić pretstavlja i uvodi

u klub novoizabranog br. Dra Jozu Barbieri.

Brat pretsjednik ga prima, pozdravlja, ljubi

i priévrS¢uje mu znacku R.I. Br. Barbieri

toplo zahvaljuje. — Br. Stanger Cita svoj pre-

vod pjesnicke alegorije ,,Prijateljstvo u rotar-

stvuS od br. Henrya. Time završava nas

čedno proslavljeni 2oo. sastanak.
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КУ Rk. C SUBOTICA
Sastanci (Meetings): Sreda (Wednesday) 20.00

Hotel Srpski Kralj

247. sastanak 6. febr. Frekvencija 80°92 %.

Brat pretsednik Dr. Martinis čita u prevodu

članak Jona Strečeja, koji Je doneo „The

Rotarian“ pod naslovom „Da li je komuni-

zam neizbeživ“. Na postavljeno pitanje od-

govara autor Jesno u pretpostavci, da kapi-

talistički sistem neće biti u stanju da pruži

snošljivi život širokim masamai otklonirat.

Po pročitanom prevodu izveštuje brat pret-

sednik, da je Strečej ranije ı sam bio komu-

nistički agitator, pa se to jasno očituje 1 17

samoga članka. — Naš br. Šokčić pismeno

nas je izvestio, da u Subotici pokreće meseč-

nik „Neven“, koji će raditi na konsolido-

vanju prilika na našem severu, a zadojen će

biti rotarskim idealima. Br. Šokčić moli braću,

da ga pomognu u tom pionirskom radu. Za-

ključuje se, da se akcija br. ŠOkčića pomogne,

te se u istom cilju apeluje i na ostale bratske

klubove. — Ostali deo sastanka protekao je

u referatu tajnika br.Rotha te referatima

stranih izvestitelja braće Grimma (nemačka)

i Dra Pavlovića (madjarska ı rumunjska

pošta).

248. sastanak 13. febr. Frekvencija 61°88 %.

Brat pretsednik Dr. Martinis Cita u prevodu

daljnji članak po pitanju „Dali je komuni-

zam neizbeživ“ ı to od Sokolskog. Ovaj na

pitanje odgovara negativno, te iznosi, da je

kapitalistički sistem besprikorno funkcionisao

kroz 150 godina, te je kroz to vreme blago-

tvorno delovao na podizanje zivotnog stan-

darta širokih masa. U svojim daljnjim iz-

laganjima dotiée se Sokolski i pitanja drzav-

nog kapitalizma. Izvlači zaključke, da је

kapitalistički sistem pokazao da može da

funkcioniše, dok ostali sistemi to nisu uspeli.

Zatim br. Dr. Martinis u kratkim crtama pri-

kazuje izvadak iz dela Ludwiga Bauera, koji

je donela „Nova Evropa“. Ostali deo sa-

stanka protekao je u čitanju pošte ı izveštaja

domaćih ı stranih klubova.

249. sastanak 23. febr. Frekvencija 85-70 %.

Ovaj je sastanak posvećen tridesetgodišnjici

rotarstva. Osim naše braće prisustvuju na

tom sastanku brat guverner Dr. Viljem Krejči
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u svojoj zvaničnoj poseti klubu, te kao gost

nerotar g. Dr. Žiga Littmann,direktor fabrike
„Zorka“ d.d. — Pretsednik br. Dr. Martinis

biranim rečima želi dobrodošlicu bratu gu-
verneru, koja je za naš klub tim značajnija,

što je usledila upravo na dan tridesetgodiš-

njeg rotarskog jubileja. Rotarski pokret uzeo

je maha, a i kod nas je uhvatio duboki

korjen. Širenje rotarske misli garancija Je, da

će se silama svih slobodoumnih elemenata

sprečiti današnje hrlenje sveta ka kolekti-

vizmu u bilo kojem obliku, te spasiti indivi-
dualnost. U znak pažnje predaje bratu gu-

verneru knjigu br. Šokčića „Subotica pre ı
posle oslobodjenja“, kao ı jedan album na-
šega grada. Brat guverner u lepom govoru
zahvaljuje brači na srdačnom dočeku te iz-
riče svoje naročito zadovoljstvo, što je mo-
gao svoju posetu udesiti tako, da ona padne
upravo na tridesetgodišnjicu osnutka rotar-
stva. Svoj govor zaključuje postulatima ro-
tarstva: „Budi dobar, budi plemenit, budi

čovek“. Daruje nam svoju fotografiju. —
Brat potpretsednik Dr. Pavlović drži potom
svoje uspelo predavanje ,,Tridesetgodisnjica
rotarstva“. U svom predavanju iznosi histo-
rijat razvitka rotarstva od dana, kada je
brat Harris sa svoja dva prijatelja osno-
vao u Chicagu prvi klub, pa do danas.
Bilanca tridesetgodišnjeg rada veličanstveni
је uspeh. — U svom tajničkom referatu
priopštuje brat Кот, да je dne 22. 0. m.
s braćom Deškovićem i Šokčićem, kao dele-
gatima našega kluba, prisustvovao svečanoj
sednici bratskog kluba u Novom Sadu. Sed-
nici Je pretsedavao ministar br. Stevan Ćirić,
koji je u tu svrhu došao iz Beograda. Utišci
s ove svečane sednice nezaboravni su, a isto

tako Je nezaboravan i govor ministra br. Ći-
rića, koji je plamtio bogatstvom rotarskih
misli. — Brat tajnik stavio je bratu guver-
neru neka pitanja, koja se odnose na OŽIV-
ljenje rada u klubu, na koja je pitanja brat
guverner opširno odgovorio ı dao nam po-
trebne upute. — Još dugo posle oficijelnog
dela sastanka ostala su braća u živom raz-
govoru s bratom guvernerom Dr. Krejčijem.

250. sastanak 27. febr. Frekvencija 80°92 %.
U svom tajničkom referatu izveštuje brat
tajnik Roth, da je „Jugoslavenski Dnevnik“
doneo lep prikaz svečane sednice bratskog

kluba u Novom Sadu od 22. o. m. povodom
tridesetgodišnjice proslave rotarstva pod na-
slovom „Ministar prosvete g. Stevan Ćirić
u Novom Sadu“. Izveštuje da ćemo uskoro
doneti konkretne predloge radi održanja
„Nedelje mladeži“. Zamolio je jednog od
osnivača ovdašnjeg skautskog stega, da tom
prilikom održi Jedno predavanje, koje će brat
tajnik pratiti jednim filmom, koji je sam
snimio letos iz života ovdašnjeg skautskoz
stega. — Ostali deo sastanka protekao je u
referatu brata potpretsednika Dr. Pavlovića
o zanimivostima iz izveštaja klubova u Ma-
djarskog ı Rumunjskoj.

%

К. С. 50 5АК

Sastanci (Meetings): Sreda (Wednesday) 20.0¢

Park Hotel

241. sastanak 6. febr. Frekvencija 80 %.
Gosti-nerotarı gg.: Turković barun Ivan, po-

sednik iz Zagreba, Vrinjanin Srećko, rav-

natelj Putnika iz Sušaka te Pajalić Miroslav,

apsolvent Političke škole slobodnih nauka iz

Sušaka. Pretsedavajući pastpretsednik brat

Dr. Ružić zanosnim rečima čestita prvom

pretsedniku i najstarijem članu našega kluba,
br. Turkoviću barunu Milanu 78. rodjendan,

čemu se od srca pridružuju sva braća, pa ı

sam otsutni pretsednik, koji se uprav toga

momenta javlja telefonom iz Beograda. Za-
tim. pozdravlja toplom dobrodošlicom goste
nerotare, želeći im ugodan boravak u našoj

sredini. Svečar brat barun Turković održaje

zatim svoj referat „Iz mog života“, u kom

Je prikazao zanimivu i poučnu raznolikost

svoga Života od najranije mladosti, koja je
doprinela njegovoj samostalnosti i napretku
u Životu, podvlačeći da se pred nekoliko

godina povukao u Sušak, gde u zasluženom

miru i procul negotiis ubraja medju svoje

najveselije i najugodnije éasove sastanke 5

bracom rotarima. Referat je saslušan s razum-

ljivom pažnjom, pa Je predavač bio nagradjen

dugotrajnim, srdačnim pleskom uz ponovnu

želju sve braće za dugi život ı zdravlje dra-

gog ı dičnog svečara. Zatim gost g. Vrinjanin

održaje svoje predavanje o ličnosti i zna-

€enju profesora Djure Saboa, prigodom nje--
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gove 6ogodišnjice života, nadovezavši na

ovo svoje najavljeno predavanje „O staroj

umetnosti na Gornjem Jadranu“, sa dija-

pozitivima, kojima nam je prikazao spome-

nike i gradjevine u Primorju i na otocima,

od SuSaka do Paga, iz vremena pre Hrista

pa do nedavne prošlosti. Zasluga za tuma-

enje starosti i zna¢enja, te za sacuvanje jed-
nog dela svih starina, pripada opet profesoru

Djuri Sabou. Iza toga nam je predayaé pri-

kazivao kipove i slike i druge dragocene

predmete od velike istorijske ı umetničke

vrednosti dokazavši time da naše Primorje

ima, osim zarkog neba i plavog mora, i sta-
rina i umetnosti koje u velikoj meri privlače

pažnju stranaca. Nakon srdačne zahvale

:g. Vrinjaninu ı njegovu pomagaču, г. Раја-

liću, na ovom lepom i poučnom predavanju,

‘te brata potpretsednika bratu barunu Turko-

viću, na odličnom kutjevačkom vinu, kola-

cima i ostalim djakonijama, kao i cveću,

kojim nas br. Turković, kao svečar, počastio,

pretsedavajući zaključuje zvanični sastanak

s predlogom da se predje na ugodni nevezani

razgovor, u kom su braća ostala daleko iza

ponoći.

242. sastanak 13. febr. Frekvencija 72 %.

Brat pretsednik izru¢uje pozdrave br. Naglasa

iz Ljubljane, koji je boravio u SuSaku i koji
nas je zainteresovao inicijativom ostvarenja

izgradnje ceste Ljubljana—Sušak, tražeći ı s

naše strane moralnu pomoć za ostvarenje

toga projekta. Odlučeno je tome pitanju po-

svetiti naročitu pažnju, kako sa strane kluba,

tako ı sa strane pojedine braće. Nato su sle-

dili izveštaji o radu domaćih, čehoslovačkih,

nemačkih, austrijskih ı japanskih klubova.

243. Sastanak 20. febr. Frekvencija 94 %.
Br. Broz referira „О povesti osnutka rotar-

stva“ prigodompretstoje¢e proslave 30godis-

njice rotarskog pokreta, 23.februara o. g.,

nakon čega br. Svrljuga izveštava braću o

teškoj nesreći koja je zadesila parobrodarsko
društvo „Oceaniju“, gubitkom parobroda

» Vile“, koji je toga dana potopio jedan tali-

janski parobrod, naletevSi na njega u velikoj

magli, blizu ušća Pijave. Tom zgodom је
našlo smrt, u dubinam Jadrana, nekoliko na-

ših valjanih i sirotnih mornara. Ovaj tužni

referat se neobično bolno ı duboko kosnuo

sve prisutne braće, koja su br. Švrljugi, kao

>
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direktoru pomenutog. društva, izrazile svoje
saučešće ı bol nad ovako teškim gubitkom
broda i naših div-mornara. Neka je poginu-
lim večna slava! Za njim br. Dr. Ružić refe-
rira O SVOJOJ poseti u klubovima Beograd i
Zemun, od kojih nam donosi bratske po-
zdrave. Pretsednik otvara na to glavnu go-
dišnju skupštinu. Nakon izveštaja tajnika i
blagajnika, kao ı revizionog odbora, koji se
bez primedbe primaju na znanje i jedno-
glasno odobravaju, prelazi se na izbor. Pro-
glasuju se izabranima: pretsednik br. Antié
Bogomil, potpretsednik br. Odigrija Nikola,
I. tajnik br. Dr. Jakovéi¢ Dionizije, II. taj-
nik br. Djivovié Tedi, blagajnik br. Mikulitié
Marijo, ceremonijar br. Devéié Vilko, past-
pretsednik br. Smokvina Milorad; odbornici
braća: barun Turković Milan, Dr. Ružić Vik-

tor, Dr. Bonetić Niko; u nadzorni odbor su

birani braća: Mikuličić Vinko, Prikril Zlatko,

Turina Viktor. Svečana primopredaja duž-

nosti biće objavljena na poslednjem sastanku
meseca juna 1935. godine. Čestitajući novoj
upravi na izboru i pozdravljajudi je sa Ze-
ljom da u svom radu postigne što veći i
bolji uspeh, brat pretsednik zaključuje sa-
stanak.

244. sastanak 27. febr. Frekvencija 8o %.

Br. Turina Viktor čita svoj curriculum vitae,

a zatim predavanje „O tehničkom napredo-
vanju mlinarstva“, koje je pobudilo živu

pažnju sve braće, koja su predavača nagra-
dila burnim aplauzom zaključivši da se рге-

davanje umnoži ı pošalje bratskim klubovima.
Iza diskusije o održanom predavanju za-

ključuje se da se sledeći sastanak održi u

znaku nastupaju¢eg posta i korizme, tako

zvanom ,,Bakalerevem večeri“, s jednim za-

bavnim programom, koji će braća sama sa-

staviti, bez poziva pododbora za program.

x
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89. sastanak 3. jan. Frekvencija 77°78 7%.

Kao prvi sastanak u god. 1935 bio je u glay-

nom posvećen sjećanju na minulu godinu ı

K
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dobrim željama za novu.



о. зазгапак то. јап. Frekvencija 72°22 %.

Rotar ing. Ljubičić održao je predavanje:

„Rotarstvo u slavenskim zemljama.“ Vrlo

lijepo je prikazao razvoj ı stanje rotarstva u

slavenskim zemljama.

gi. sastanak 17. jan. Frekvencija 61-11 %.

Rotar ing. Ježina je održao predavanje iz

zvanja: „Kako rotar kao državni činovnik

može da služi u svom zvanju.“ Br. Ježina Je

vrlo lijepo obradio temu.

g2. sastanak 24. јап. Frekvencija 6r'rr %.

Na dnevnom redu je bilo pitanje akcije za

izgradnju zgrada za pučke škole ı za dječje

igralište. O pučkim školama referirao je taj-

nik Vičić. Tu našu akciju prihvatilo je Grad-

sko poglavarstvo u Šibeniku pak sada skupa

saradjujemo u tom pitanju. Izvješteno je O

posljednim koracima po ovoj akciji. — Brat

ing. Ljubičić izvjestio je o dječjem igralištu.

Pododbor je posjetio gospodina pretsjednika

Gradskog poglavarstva da ustupi zemljište.

Cim to bude gotovo, pristupi¢e se realizo-

vanju akcije.

93- sastanak 31. jan. Frekvencija 88°89 %.

Ladies-Night. Prisutno je 29 lica: rotara,

rotarki i gostiju. Bilo je tako lijepo, veselo,

intimno, da je na op¢i zahtjev zaključeno da
se ovakove priredbe i van programa pri-

redjuju češće. U istinu se mogu organizirati.

 

R. C VARAŽDIN

Sastanci (Meetings): Petak (Friday) 20.00

Grand Hotel Novak

228. sastanak ı.febr. Frekvencija 77:27 %.

229. sastanak 8. febr. Frekvencija 86°36 %.

230. sastanak 13. febr. Frekvencija 68°18 %.

231. sastanak 22. febr. Frekvencija 72°73 %.

I mjesec februar obilježen je posjetom go-
stiju;. Na prvom od 4 održana sastanka
predavao Je brat Dr. Kalafatiš o temi: „Za-

kon o sterilizaciji u Njemačkoj“ iznijevši
motive, koji su vodili zakonodavca 1 uzroke

s medicinsko-nauénog i moralnoga glediSta.
Vrlo zanimljivo predavanje izazvalo je op-
seznu, Živahnu debatu, koju je prekinuo
drugi, Još aktuelniji tema: doček braće ro-
tara iz Maribora, koji najaviše svoj dolazak
za 8.februara. I zaista: usprkos snijezne vi-
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javice dodje ro braće 12 К.С. Магђог ч

impozantnom autobusu na naš 2209.sastanak.

Naša Je radost bila velika; učinismo što smo

mogli, da nam se gosti ugodno osjećaju Na-

damo se, da ne će tako brzo zaboraviti nr

naš rol-kol, a ni ilustrovanu „Biologiju va-

raždinskih roatra“. Medjutim, braća su iz

Maribora bila radi sniježnog nevremena ne-

kako trapistički nastrojena. Nijesu doduše

pozdravljala sa „Memento mori“, ali su, tako

reći, od početka mislila i govorila o povratku

pa su samo naši opstrukcionistički govori

otegnuli njihov boravak do ponoći. Svakako

je u našim redovima raspoloženje, da kod

uzyrata ovog posjeta braći u Mariboru pri-

mjerom pokažemo, kako dugo bi braća bili

morala ostati u Varaždinu.

Na 23o. sastanku, nakon uobičajenog, refe-

riranja stigle pošte, održao je br. Leitner

odulji referat u prijevodu iz Sofijskog bulle-

tina o bugarskoj muzici. Zatim brat Ostojić

referira o pokusnoj vožnji na pruzi Zagreb

Čakovac sa ubrzanim vlakom; tema nas nije

interesirala samo kao Varaždince, nego ı kao

članove našega kluba, koji je već poduzimao

korake kako bi se rije.ilo pitanje te pruge.

Rezultat vožnje, koja bi trajala svega 2 sata

i so minuta, uvelike nas je obradovao, jer

se time mnogo poboljšava saobraćaj izmedju

Varaždina ı Zagreba. 22. februara nije bilo

predavanja; sastanak je bio namijenjen raz-

nim problemima internog klupskog karak-

tera. Premda su frekvencije u februaru bile

nešto manje od onih u januaru, One našu

skromnost zadovoljavaju, ta znamo, da ni-

jedan od braće ne izostane sa sastanka bez

znatnih razloga, kao što su bolest ı služenje

u zvanju ı Javnosti. I tako s pouzdanjem

idemo u treći mjesec ove godine.

x

 

IN, (GW Wi OVAN NR:
Sastanci (Meetings): Ponedeljak (Monday) 19.30

Grand Hotel

125. sastanak 4. febr. Frekvencija 100 %.

Pretsednik pozdravlja nova brata: Tomu

Maksimovića, glavnoga direktora tvornice

Bata d.d. Borovo (Vukovar), koji ulazi pod

klasifikacijom obućarska industrija, i Pfeif-
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fera Franju, direktora tvornice kudelje u
Vukovaru, pod klasifikacijom kudeljna indu-
strija. Prigodom ovog svečanog prijema
održao je brat Ing. Funtak vrlo lepo i jez-
grovito predavanje o rotarskim ciljevima, te
Je novoj braći predočio sve uzvišene duž-
nosti koje primaju ulazeći u rotarske redove.
Novoizabrana braća zahvaljuju se na po-
zdravima i srdačnom prijemu te obećavaju,
da će zdušno ı savesno raditi u smislu vi-
sokih rotarskih ciljeva. Brat Dr. Marković
izveštava, da je iznos od 6oo Din predao
sreskom školskom nadzorniku, koji će voditi
brigu, da se taj novac upotrebi za prehranu
6 siromašne dece iz sreza. Daljnje svote biće
suksesivno položene u istu svrhu.

126. sastanak 11. febr. Frekvencija 80 %.
Brat tajnik čita čestitku brata guvernera no-
voJ braći, koja se od sve braće prima do
ugodnog znanja, čita zatim zapisnik o proš-
lom sastanku i referiše o prispeloj pošti.
Nakon toga otvara brat pretsednik debatu
o formulaciji rotarskih ciljeva. Debata je vrlo
Živa ı interesantna; u njoj sudeluju sva braća,
ali, obzirom na važnost samog predmeta, do

konačne formulacije ipak nije došlo. Brat
Popp izveštava braću, da je posetio neke vi-
denije ličnosti u Sl. Brodu, gde postoji na-
kana, da se osnuje rotarski klub. Izveštaj
brata Popp-a prima se na znanje i daju mu
se daljnje instrukcije u tom pogledu.

127. sastanak ı8.febr. Егекуепаја тоо %.
Brat Ing. Rogulić izveštava o svojo poseti u
klubu Beograd te nam izručuje njihove po-
zdrave. Brat Dr. Lipovšćak referiše o ameri-
kanskim, belgijskim, švicarskim i bugarskim
klubovima, brat Dr. Marković o českim klu-

bovima, a brat Depolo o slovenačkim klu-
bovima. Svi su referati pomno saslušani, a
braća nagradjena za trud. Posle ovoga prešlo
se na pitanje osniVanja rotarskog kluba u
SI. Brodu.

128. sastanak 2. febr. Frekvencija 95 %.
Pre ovoga sastanka održana je četvrta redo-
vita glavna skupština ovoga kluba. U novu
upravusu ušli: Ing. Funtak Fran, pretsednik,
Dr. Markovié i Washsler, potpretsednici,

Dr. Lipovséak, tajnik, Dr. Tiirk Dragutin,
blagajnik, Djurski Dragutin, ceremonijar, za
sluzenje u klubu pretsednik Popp Alfred, za
služenje u zvanju pretsednik Tiirk Fran, za

služenje u zajednici pretsednik Ing. Ragulić
Jovan, za medjunarodno služenje pretsednik
Washler Manfred i proéelnik nadzornog od-
bora Steiner Hinko. Posle večere posvršavani
su tekući poslovi redovnog sastanka. Pošto
je ovaj sastanak bio namenjen proslavi
3ogodišnjice rotarstva, brat Tirk Fran odr-
žao je vrlo lepo i zanimljivo predavanje o
služenju u zvanju.

    
   
У К. С. 2 АСКЕВ

Sastanci (Meetings): Ponedeljak (Monday) 20.00
Hotel Esplanade

293. sastanak 4. febr. Frekvencija 72 %.
Gosti rotari: Henrik Sabothy, R. C. Maribor,

Nikola Jurkovié, R.C. Maribor, Milo Oset,

R. C. Maribor, Vjekoslav Pilpel, R. C. Osijek.

Na današnjoj sjednici: Upravnog odbora za-

КЕјисепо је da se predloži plenumu na pri-

hvat da se ı ove godine daruje svota od Di-

nira 4ooo'— dječjem skloništu za uzdrzava-

nje petero djece kroz cijelu godinu 193.

Predlog se prima jednoglasno. U savezu sa

održanjem distriktne konferencije zaključeno

je na sjednici Upravnog odbora da glavna

skupština našeg kluba bude dne 11. marta

o.g. Prima se do znanja. Nadalje je zaklju-

čeno na sjednici da 16. 0. mj. nekoliko éla-~

nova učini posjet R.C. Banja Luka. Dne r.

o. mj. održan Je na posjedu brata Dra. Stje-

pana Milinarića prijateljski sastanak. Gost

brat Sabothy zahvaljuje se na pozdravnim

riječima a zatim brat tajnik referira o pošti

ı o radu ı dogadjajima u domaćim klubo-

vima. Slijedi predavanje brata Tomljenovića

o „I.G. Farben-Industrie A.G.*.

294. sastanak 11. febr. Frekvencija 74 %.

Gost: rotar ‘Miho Ercegovié, R. C. Dubroy-

nik. Brat Dr. Smit izvjeS¢uje o posjetu R. C.
Beograd dne 4.0. mj. i isporoéuje pozdrave

beogradske braće. Ovom su sastanku pri-

sustvovali Još ı braća Dr. Jozo Poduje i

Dr. Ivo Belin. Brat Stanko Širca referira iz

njemačke rotarske štampe a zatim brat

Dr. Frane Hanaman drži vanredno intere-

santno i lijepo predavanje o „razvitku že-

ljezne industrije u SSSR“. Pretsjednik čestita

bratu Marku Baueru i bratu Draganu Tom-

ljenoviću da su izabrani u nadzorni odbor
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nacionalnog komiteta jugoslavensko-njemačke

komore u Beogradu, a bratu Dru. Jozi Poduji

na izboru za potpretsjednika centralnog sa-

veza rezervnih oficira u Beogradu.

295. sastanak 18. febr. Frekvencija 80 %.

Gost: rotar Miho Ercegovié, R. C. Dubrov-

nik. Odmah na početku sjednice dobiva riječ

brat Dr. Jozo Poduje, koji kaže da smatra

potrebnim upoznati klub sa slučajem brata

Dra. Stjepana Mlinarića, čije se ime nalazi

medju okrivljenima u vezi sa poznatom „Na-

žičkom aferom“ i daje potrebno objašnjenje,

koje je već objavljeno u nedjeljnom izvje-

štaju.. Slijedi referat brata tajnika o pošti, a

iza toga brat Veljko Vasić izvješćuje o sa-

stanku Rotary Cluba Banja Luka, kojemu su

prisustvovali braća: Ostović, Ing. Alaupović,

Vasić i Tomljenović. Brat Dr. Vladimir Leu-

stek referira o svojim utiscima sa sastanka

beogradskog kluba od 11.0.mj., a brat Ga-

mulin izvješćuje iz italijanske rotarske štampe.

Na koncu govori brat Ing. Šneller o smet-

njama na „ličkoj pruzi“ kao i o mjerama

direkcije da se te smetnje ublaže ı po mo-

gućnosti u buduće uklone. Razne fotografske

snimke upotpunile su ovo zanimljivo preda-

vanje.

296. sastanak 25. febr. Frekvencija 74 %.

Gosti: rotari Andrija Krbavac, R.C. Osijek,

Ing. MardeSié, R. C. Split, Petar Nome, R. (9

Karlovac. Brat Dr. Miljenko Marković геје-

rira o svom posjetu dne 18.0.mj. u R.C.

Beograd, a brat Vladimir Mutafelija o po-

sjetu dne 6.0. mj. u R.C.Split. Iza toga drzi

referat iz rotarske Stampe brat Vladimir Mu-

tafelija i to o R.C. Sofia. Dne 23.0. mj. na-

vréilo se je 30 godina od osnutka prvog R.C.

u Chicagu. Iza kratkog uvoda po bratu pret-

sjedniku Pavlu Ostoviću i nekoliko toplih

riječi upućenih na adresu osnivača rotarstvya

Paul Harris-a, dobiva riječ brat Dr. Mosko-

vić, koji iznosi svoje poglede na rotarstvo.

Pretsjednik saopćuje da će 7. marta O. g. pro-

slaviti pretsjednik československe Republike

g. Dr. Toma’ Masaryk svoj 85-ti rodjendan.

O značenju g. Dra. Tomaša Masaryka za

éeskoslovenski i na$ narod ¢uti éemo danas

za ovim stolom, te pretsjednik podjeljuje rijec

bratu Andriji Puklu, koji u opširnom ı lijepo

obradjenom predavanju iznosi rad velikog

filozofa i političara.
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R. C ZEMUN

Sastanci(Meetings): Četvrtak (Thursday) 20.00

Hotel Central

58. састанак 7. фебр. Фреквен. 83:38 %.

Шретседник брат Викерхаузер поздравља

сву браћу а напосе министра, брата Све-

тислава, који је и уз своје велике послове

нашао времена да се нађе у нашој сре-

дини. Изабрана је управа за 1935/36 го-

дину овако: Претседник: Др. Петар Мар-

ковић, потпретседник: Др. Едмунд Пацак,

тајник [: Душан Павешић, тајник ШП:

Др. Фердо Блауенштајнер, благајник:

Коста Петровић и одборници: Бошко Зве-

кић и Др. Милош Ђорић. — Брат Махин

реферисао је о новостима са далеког

Истока. На географској карти описује по-

следњје етапе кретања, војне експанзије

и одбране. Објашњаваје уједно и уну-

трашње прилике Русије и Јапана. По

овоме питању брат Викерхаузер објаснио

је навигацију у Северном мору.

59. састанак 14. фебр. Фреквен. 78:94 %.

Гост: ротар Ил. К. Панић, браћа Др. Вик-

тор и Ђура Ружић, чланови Р. К. Сушак.

— Претседник поздравља ново примље-

ног члана брата Др. Милоша Нинковића,

класификација. «Трговачко право». — По-

водом дана о одржању дистриктне конфе-

ренције развила се духовита дискусија,

и браћа су се сагласила са датумом. Брат

Тодор Махин реферише о књизи Пољака.

Студницког, пријатеља претседника Пил-

судског «Полит. системи Европе и Пољ-

ска». — Брат Ил. К. Панић извео је своја

опажања са наше седнице, којима уноси

веселост међу браћу. Брат Др. Виктор

Ружић, који је трећипут у нашем клубу,

захваљује на братском пријему. — У при-

јатељском расположењу причала су браћа

своје доживљаје и приче са изборних ма-

невара у прошлости и садашњици, до-

пуњавали са ловачким, сличним и чак и

јачим причама. Наши чланови по први-

пут у ротарској средини показали су сво-

ју спрему за овај начин развијања дру-

тарства. Иако без претходног припрема-

ња, положили су испит са оценом врло

добар.



60. састанак 23. фебр. Фреквен, 42:10 %.
Међуклупски састанак у Београду са Р.К.
Београд и Панчево. Присуствовала из Зе-
муна двадесетједна особа, чланова, сестара,
и гостију. Вече је протекло пријатно и
другарски, нарочито захваљујући добро
организованом забавном делу.

61. састанак 28. фебр. Фреквенција 90.%.
Претседник поздрави нашег новог члана,
п брата Инж. Василија, Вељковића, управ-
ника, «Д. д. за електрична и индустријска,
предузећа у Земуну», са класификацијом
селектро инжнњерја». — Претседник брат

Викерхаузер реферисао је о приликама у
Абесинији. Описује саобраћај, пучанство,
наоружање и снабдевање. Допуњује при- ·
каз о снатама њихових пријатеља и не-
пријатеља са њиховим успесима и не-
успесима у недавној прошлости. Завршу-
јући, да получене евентуалне успехе
остале силе настојаће да ослабе, и, што
се они тамо више задрже други ће имати
то више мира. — Брат Никола Соколо-
вић је затим реферисао «о дневним до-
тађајима».

PRISUSTVOVANJE NA KLUPSKIM SASTANCIMA
Izvještaj za mjesec februar 1935
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Ljubljana, Wolfova ulica broj 5/I.
Predstavnik Miroslav  Ambrožič.
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